
 J e g y z ő k ö n y v

Készült: A Balmazújvárosi  Közös  Önkormányzati  Hivatal  5.  számú tárgyaló  termében  (4060
Balmazújváros, Kossuth tér 4-5.) Balmazújváros Város Önkormányzat  Egészségügyi, Szociális,
Kulturális,  Oktatási,  Sport  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  2022.  március  22-én  15.00  órakor
kezdődő nyilvános üléséről.

Jelen vannak:           
Bizottság részéről: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök

Gacsályi Ibolya bizottsági tag
Dobi Sándorné bizottsági tag
Baji-Gál Ferencné bizottsági tag

Balmazújvárosi Közös
Önkormányzati Hivatal részéről:  Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző

Csobán Mariann szociális ügyintéző

Továbbá:
Balmazújvárosi Kistérség Humán Szolgáltató Központ részéről: 
Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető, Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető
Lengyel Menyhért Város Könyvtár részéről: Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes
Balmazújvárosi Nefelejcs Idősek Otthona részéről: Tarné Lajter Angéla intézményvezető
Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény részéről: Tarné Szabados Erzsébet Éva intézményvezető

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a
Bizottság 3 fővel határozatképes.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Javasolnám, hogy a 3. napirendi pontot tárgyaljuk először, amely a „Beszámoló a Balmazújvárosi
Kistérség  Humán  Szolgáltató  Központ  2021.  évi  tevékenységéről”  címet  viseli,  mivel
intézményvezető  asszonynak  időpontra  kell  mennie.  Aki  a  módosítással  együtt  elfogadja  a
napirendi pontokat, kérem, jelezze.

Balmazújváros Város Önkormányzat Egészségügyi, Szociális, Kulturális, Oktatási, Sport és
Környezetvédelmi Bizottsága 3 igen szavazattal elfogadta a módosított napirendet:

N y i l v á n o s  ü l é s

1. Beszámoló  a  Balmazújvárosi  Kistérség  Humán  Szolgáltató  Központ  2021.  évi
tevékenységéről
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester
Előadó: intézményvezető 

2. Tájékoztató a 2021. évi gyermekjóléti, gyermekvédelmi feladatok ellátásáról
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester, illetve intézményvezető

3. Beszámoló a Lengyel Menyhért Városi Könyvtár 2021. évi működéséről, valamint az éves
munkaterv jóváhagyása

      Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester, illetve az intézményvezető
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4. Beszámoló a Balmazújvárosi Nefelejcs Idősek Otthona 2021. évi működéséről
Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester
Előadó: intézményvezető

5. Előterjesztés az óvodai beiratkozás és nyári zárás időpontjának meghatározása, valamint az
Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézmény  „A  szervezeti  integritást  sértő  események
kezelésének eljárásrendje” című szabályzatának elfogadása tárgyában

            Előterjesztő: Hegedüs Péter polgármester
6. Előterjesztés egyesületek, szervezetek 2022. évi támogatásának odaítélése tárgyában

Előterjesztő: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök 

Z á r t  ü l é s

1. Előterjesztés  önkormányzati  tulajdonú,  piaci  jelleggel  bérbe  adott  lakás  bérleti
szerződésének meghosszabbítása tárgyában
Előterjesztő: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök 

1.  napirend:  Beszámoló  a  Balmazújvárosi  Kistérség  Humán  Szolgáltató  Központ  2021.  évi
tevékenységéről

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Az első  pontunk  akkor  a  Beszámoló  a  Balmazújvárosi  Kistérség  Humán  Szolgáltató  Központ
2021. évi tevékenységéről.  Volt  mit  olvasnia most a bizottságnak. Ez  a intézmény az,  amelyik
Balmazújvároson a szociális és a gyermekjóléti alapellátásokat, mondhatom azt, hogy teljes körűen
biztosítja.  Azt  hiszem,  minden  szociális  alapellátást  felölel,  illetve  szakellátást  is  nyújt,  de
Balmazújváros területén nem. Valakinek esetleg kérdése van-e? Azt gondolom, mint a fenntartó
képviselete, a legfontosabb az, hogy milyen a fenntartóval való kapcsolat, illetve, hogy mit vártok
el a fenntartótól. Szeretném, hogyha a személyi és a tárgyi feltételek alakulásáról beszélnél, illetve
azt olvastuk, hogy tervezitek az idősek, illetve a fogyatékosok nappali ellátásának az átszervezését,
mert hogy ezzel is a szolgáltatások bővülnének. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Köszönöm szépen a szót.  Mindig el  szoktam mondani,  hogy azért  ilyen szép terjedelmes ez a
beszámoló, mert 13 ellátási formát látunk el kistérségi szinten. Nemcsak Balmazújváros, hanem
Egyek,  Tiszacsege,  Hortobágy, illetve a gyermekjóléti szolgáltatások és a központ területén még
Újszentmargita is hozzánk tartozik. A tárgyi és személyi feltételekről azt tudom elmondani, hogy
minden adott ahhoz, hogy a munkánkat megfelelően el tudjuk látni. Ami most aktuális már ebben
az  évben,  az  épületeknek  a  karbantartása.  Inkább  a  Veres  Péter  utca  6-8.  szám alatt,  mert  a
Debreceni utcai épület szépen fel lett újítva, annak egy tetőtéri átépítése is történt, nem olyan túl
régen. A Veres Péter 6-8. szám alatti intézményben, ahová 2010-ben költöztünk be, ott már vannak
kisebb  javítási  munkálatok. Egy  tisztító  festésre  lenne  szükség,  a  hátsó  kerítésnek  a
karbantartására, de megkaptuk erre is a költségvetésben a fedezetet, és most már csak annyi, hogy
megrendelés fog történni a Városgazdálkodási Kft. felé. Valószínűleg ezek a munkálatok tavasszal
meg is kezdődnek. A fejlesztésről annyit, hogy a Debreceni utca 12. szám alatti épületnek a hátsó
részét megkaptuk használatra. Annak az épület résznek azért húzódott ilyen sokáig, egyébként már
talán 2 éve próbálkozunk ezzel, mert nem volt használatbavételi engedélye. Ezt rendezni kellett, a
nélkül mi nem kaphattunk oda működési engedélyt. Szintén kisebb karbantartási munkálatokat kell
elvégezni azon az épületrészen, egy festés, némi falazás, egy melegítő konyhának a kialakítása,
ami egy kis vízelvezetéssel,  illetve áram elvezetéssel jár. Ezeket a munkálatokat is, reményeim
szerint,  ebben vagy a  következő  hónapban el  tudjuk kezdeni,  és  akkor  elindulhat  a  működési
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engedélyeztetési  eljárás. Ez szolgáltatásnövelést  is  jelent,  mivel  az idősek nappali  ellátása és a
fogyatékkal élők nappali ellátásánál nagyobb igény jelentkezik, mint amennyire most működési
engedélyünk, létszám engedélyünk van. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Idős ellátásra 30 fő, a fogyatékkal élők ellátásra is 30 fő van, ugye?

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Igen, és most próbálunk ezen bővíteni. Ezzel  kapacitást  is  tudunk növelni,  illetve egy kicsit  le
tudjuk  az  önkormányzat  válláról  venni  azt  a  terhet,  hogy  amennyivel  ki  kell  ezeket  a
szolgáltatásokat  egészíteni,  abból  egy kicsit  tudunk csökkenteni,  hogyha  normatíva  többletünk
keletkezik. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Személyi létszámot nem kell ehhez növelni?
 
Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Minimális a személyi létszám, amivel növelni kell. Várólistánk van és ezt így tudjuk teljesíteni.
Most ezen dolgozunk, hogy minél hamarabb meg tudjon valósulni, hogy a normatívát ehhez tudjuk
igényelni. Nekünk  azért  elég  széles  körű  programkínálatunk  szokott  lenni  egy-egy  évre
vonatkozóan. A Covid meg a járványhelyzet ezt egy kicsit felborította, mert szinte semmit nem
tudtunk  megvalósítani  a  nagyobb  rendezvényekből. Tavaly  és  tavalyelőtt  is  az  idősek  napi
rendezvényünk  elmaradt,  nem  mertük  bevállalni  azt,  hogy  ugye  pont  a  veszélyeztetett
korosztálynak  egy  ilyen  nagy  létszámú  rendezvényt  szervezzünk  meg.  A  művelődési  központ
színház termében szokott lenni, 500 fő szokott jelen lenni, ezt most nem mertük bevállalni. Azt
pedig nem tudtuk megtenni, hogy azt mondjuk, hogy most ne jöjjön csak 250 vagy 100 ember.
Nagyon sok rendezvényünk elmaradt, hiányolták is nagyon az idősek. Idén már kezdtünk jobban
belekezdeni  ezekbe  a  dolgokba,  most  már  visszaállt  úgy  érzem  a  rend olyannyira,  hogy  a
Debreceni utcán rengetegen vannak. Ha valaki arra jár, nagyon szívesen fogadjuk, hogy jöjjön be,
nézzen szét. Nagyon sok az ellátottunk, nagyon aktívan részt vesznek a rendezvényeken, meg a
heti programjainkon is. Van főzőklub, McKenzie torna, színjátszó kör, nagyon sokrétű a program
lehetőség.  Azt  látjuk,  hogy  most  mindenki  kiszabadult  már  otthonról,  és  nagyon  szeretne
társaságba, közösségbe tartozni. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Az elején  volt  egy ilyen kis  visszatartó  erő a  nyitás  után,  de akkor  kezd helyre  állni  az  élet.
Egyébként  majdnem  minden  intézményi  beszámolóban  benne  van,  a  könyvtár  is  írta,  ők  egy
nagyon  érdekes  kifejezést  használtak  rá:  kapcsolati  sérülés. Szerintem  valamennyien  éreztük
magunkon is.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Igen, nehezen tértek vissza az ellátottak, de most már úgy gondolom, hogy mindenki szabadon jön-
megy. A Veres Péter 6-8. alatt  is,  az idősek és fogyatékkal élők,  a főzőklub alkalmával,  teljes
létszámmal vannak szinte. Kézműves foglalkozások vannak, azokat is nagyon szeretik, kártyáznak,
sakkoznak. Most már visszatért az élet az intézménybe.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ezt örömmel hallom, hogy azok a feltételek megteremtődnek, amik szükségesek a továbblépéshez.
Azt látom, hogy a személyi feltételek is adottak, ahogy látom, tényleg teljes létszámmal,  teljes
kapacitással működtök. Nem hiszem, hogy sokszor van üres férőhely, mert mindig több ellátott
van éves szinten. Azt látom ebben a beszámolóban, hogy szépen működtök. Nem tudom, hogy erre

3



tudsz-e választ adni nekem. A  pszichiátria nappali  ellátásnál  olvastam, hogy van alvásigénylés
tanácsadás, ez pontosan mi lenne? 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Nem  tudom,  arra  gondolok,  hogy  a  betegek  nagy  része  alvás  problémával  küzd,  és  ezzel
megpróbálnak  segíteni. Vannak nekünk nagyon jó  konzulens  orvosaink és  valószínű,  hogy ők
alkalmazzák ezeket a terápiákat. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Esetleg  valakinek  van-e  valamilyen  kérdése? Azt  gondolom,  hogy  jól  működtök,  köszönjük
szépen. A beszámoló teljes körű volt, és annak különösen örülök, hogy van előrelépés, van cél,
tudtok fejlődni. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Köszönjük szépen, próbálkozunk.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Sok sikert az engedélyeztetéshez.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Köszönöm, az egy hosszú folyamat szokott  lenni.  Szakhatóságilag már rendben vagyunk, mert
akkor  a  használatbavételi  engedélyt  sem  adták  volna  meg.  Úgy  gondolom,  hogy  körbejártuk
rendesen a dolgot, és nem hiszem, hogy most már akadálya lenne. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Köszönöm szépen.  Aki a beszámolót elfogadásra javasolja, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 

3 jelenlévő bizottsági tag közül 3 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

26/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

A Balmazújvárosi Kistérség Humán Szolgáltató Központ 2021. évi tevékenységéről szóló
beszámoló elfogadása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Egészségügyi,  Szociális,  Kulturális,  Oktatási,  Sport  és
Környezetvédelmi Bizottsága a Balmazújvárosi Kistérség Humán Szolgáltató Központ 2021. évi
tevékenységéről szóló beszámoló elfogadása  tárgyában készült előterjesztés határozati javaslatát
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Határidő: 2022. március 23.

2. napirend: Tájékoztató a 2021. évi gyermekjóléti, gyermekvédelmi feladatok ellátásáról

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A következő napirendi pont:  Tájékoztató a 2021. évi gyermekjóléti,  gyermekvédelmi feladatok
ellátásáról.  Ez  egy  jogszabályi  kötelezettsége  az  önkormányzatnak,  hogy  minden  évben
összeállítsa  ezt  a  beszámolót,  a  különböző  szervezetek  által  nyújtott  gyermekjóléti,
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gyermekvédelmi  feladatokról.  Ennek  a  legnagyobb  része  a  gyermekjóléti  szolgálatra,  illetve  a
központra hárul. Van egy tartalmi követelménye, amit jogszabály ír elő, úgyhogy ennek a menetén
állítódott össze ez a tájékoztató. Egyébként ez tájékoztató vagy beszámoló?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Beszámoló, el kell fogadni. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben, csak a címben tájékoztató van, de technikailag és tartalmilag beszámoló,  amit  el kell
fogadni,  hiszen tovább kell  majd küldeni a gyámhivatal  részére,  mind a megyei,  mind a járási
gyámhivatal  részére. Köszönöm szépen  Csilla,  hogy  eljöttél.  Esetleg  szeretnéd-e  a  beszámolót
kiegészíteni, vagy mondani róla valamit. Kiemelnéd-e, hogy mik a nehézségeitek, amit le is írtatok
egyébként.  Úgy  látom,  hogy  ugyanazokat  a  köröket  rójátok,  mint  10-20  éve:  fejtetvesség,
hiányzás. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Megmondom  őszintén,  egy  kicsit  sérelmeztem,  hogy  minden  évben  Gyermekvédelmi
Tanácskozást  kell  tartani  és  oda  mindenkit  meg  kell  hívni, minden  érintett  szakembert,  a
jelzőrendszer  tagjait,  a  Képviselő-testület  tagjait,  a  polgármestert.  Nagyon  kevesen
voltak, polgármester úr volt, mert ő nyitotta meg. Amik vannak problémák, úgy gondolom, hogy
nagyobb körben kellene beszélni róla, mert mi, kis területen lévő kis emberek, nem tudunk előbbre
jutni. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Amit a szociális munka eszköze megenged, azt megteszitek, de ez már túlnyúlik azon. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
A tanácskozáson is elhangzott, hogy akadályokba ütközünk és a legtöbb probléma ezekből adódik.
A városban lévő udvarokon, külterületeken lévő szemétből eredően a fejtetvesség, amihez most
kiderült, hogy a védőnőknek sincsen kompetenciájuk, hogy lekezeljék. Ennek van egy jogszabályi
háttere, hogy hogyan kell ennek lezajlani. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ki köteles lekezelni, mert azt megtudtuk, hogy ki nem. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Az ÁNTSZ-t 2 évvel ezelőtt elhívtuk egy jelzőrendszeres megbeszélésre, hogy mondja meg, hogy
van ennek a menete, illetve adjon ki egy tájékoztatót erről. Elvileg annak kell lekezelni a gyermek
fejét, aki észleli. Ha bemegy a gyerek az óvodába és ott nem nézik meg egyből a gyermek fejét,
amikor átveszik és 10 óra fele észlelik ezt, akkor ott az óvodának kötelessége lekezelni. A szert az
intézménynek kellene biztosítani ehhez, és el kell különíteni egy külön szobába 1 óra hosszáig,
mert  ugye feltételezik,  hogy szakszerűen le  van kezelve és utána mehet  vissza a csoportba. A
szülőnek az a feladata, hogy leszedje ezeket az élettelen serkéket majd a hajáról, mert elvileg elölte
a szer. Ez nem így működik, nem ilyen egyszerű, nincs rá ember, nincs külön hely. Ez onnan jött
fel, hogy igazolatlan hiányzás nem lehet emiatt, nem küldhetik haza, nem tartózkodhat otthon a
gyerek fejtetvességgel, mert ennek ez a menete. Akkor van baj, hogyha a szülő reggel megint viszi
a gyereket, nem szedegette le a serkét a hajáról, de nem küldhető haza. Akkor már viszont jelzéssel
lehet  élni,  hogy a  szülő nem működött  együtt.  Ha ez  háromszor  nem történik  meg,  akkor  az
ÁNTSZ felé kell jelezni a védőnőnek.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ez a hivatalos eljárás?
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Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Igen. Az ÁNTSZ ki is jelentette, hogy most ők nagyon kevesen vannak, nem mennek ki se a lakást
lefertőtleníteni, szert sem tudnak adni. Egy félév a várakozási idő, amíg valahova ki tud menni, ha
esetleg a védőnő lejelenti. Elég, ha egy gyerek tetves, hiszen lefertőz mindenkit. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Különösen  most,  a  Covid  időszakban,  mert  az  ÁNTSZ  egész  mással  volt  elfoglalva,  szinte
képtelenség őket elérni.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Ez  óriási  probléma  és  erre  mondták  az  iskolai,  óvodai  védőnők,  hogy  nem  feladatuk,  de
próbálkoznak. Ha észlelik, akkor szólnak a szülőnek, hazaküldik, ami nem hivatalos. A gyakorlat
és a papír, nagyon jól tudjuk, hogy teljesen ellentmond mindig egymásnak, mert mindenki, ahogy
tud, úgy próbál ellene küzdeni. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Azt  gondolom,  hogyha van egy felelős  szülő,  ott  nincs  probléma. Itt  azokkal  a  szülőkkel  van
probléma, akik nem fordítanak erre figyelmet.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Ha fordít  is rá figyelmet,  lekezeli  saját  magát,  a gyerekeket,  viszont másnap már megint  azok
lesznek, mert ahhoz az ágybelit  ki kellene fertőtleníteni, a szövet huzatú széket, ágyat ki kellene
tenni valahova. vagy kikotorni és újat venni. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Volt ilyen családunk, ahol ezt közöltük, hogy teljes ágynemű csere, fertőtlenítés, egy hét se telt el,
újrakezdtük a problémát. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Igen, mivel a szomszédban nem történt meg, átjárnak egymáshoz és átvitték. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Bocsánat, hogy közbeszólok, de volt egy időszak, amikor ez nem volt probléma. Eltűnt egy kicsit a
tetű probléma és most újra azt vesszük észre, hogy egyre több van. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Most  az  ótvar,  a  rüh  a  legnagyobb  probléma.  Nagyon  sok  családnál  jelentkezik  a  rühesség.
Valószínűleg  az  ótvar  az  állatoktól  jön,  ha  bent  tartják  a  kutyát,  macskát,  sok  helyen  be  is
engedik. Volt már olyan tapasztalatom a 20 év alatt, hogy egy gyereknek már fél szája nem volt,
mert olyan ótvaros volt, ez ilyen gennyes, nedvedző. A rüh az apró, bőr alatt van, ilyen viszkető
dolog, ami nem is látszik. Épp tegnap volt egy ilyen eset, ami miatt egy pici baba nem került haza. 
A doktornő szerint haza mehetett volna, mert azt csak kezelni kell, meg fertőtleníteni, de nem tudja
megállapítani, hogy még fertőz-e az otthon lévő gyerek, mert a bőr alatt bujkál ez az atka. Most a
rühesség ütötte fel a fejét több családnál is. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Amiről már beszéltünk személyesen is, hogy rengeteg a szemét. Felhalmozzák a saját udvarukon,
nem gondoskodnak róla, hiába szállítják el, visszahozzák, visszaguberálják magukhoz. Egyszerűen
nem tudunk vele mit csinálni. 
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Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Ami  még  probléma  a  szeméttel,  hogy  sokan  laknak  egy  házban,  nagy  családok,  kolóniák.
Nincsenek új házak, nem tudnak vásárolni, 16 évesen szülik a gyerekeket. Minden helyiségben,
még  a  fürdőszobában  is  laknak.  5-6  család  él  egy régi  házban,  amit  valamikor  felépítettek  a
szülők. Rengetegen vannak, kuka viszont egy van, ha van. Jó esetben elviszik,  jó esetben nem
viszik el, mert nem fizeti ki a szemétszállítást, és ezt valahova gyűjteni kell. Az nem megoldás,
hogy télen nincs elég tüzelőjük, összebújnak egy szobába, és akkor eltüzelik a szemetet. Az sem,
hogy az udvaron elkezdi tüzelni, mikor tűzgyújtási tilalom van, illetve a szomszédban nádas van.
Az egész településre jellemző, hogy az udvar végében gyűjtik,  a lomtalanításból, amit  el lehet
hozni ingyen. Egy ágynak a fa részét el lehet tüzelni, szétszedik, de a matrac megy a szemétbe. Az
elmúlt évben kettő, az idén egy tűzeset is volt. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ez egy szélmalomharc.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Igen. Most azt vesszük észre, hogy volt egy időszak, amikor úgy egész jó volt és most megint
kezdődik elölről a folyamat. Rengeteg probléma van. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nagyon sok gyermek elhelyezési eset is van.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Igen. Decemberben volt  itt  a gyermekjogi képviselő, hozott  ki plakátot azoknak a gyerekeknek
figyelemfelhívásként, akik nevelőszülőnél vannak elhelyezve és esetleg bántalmazva vannak. 
Most  erre  mit  mondjak?  Tudjuk milyen  a  szakellátásunk,  a  nagyobb gyerekek szöknek,  tudja
mindenki, hogy itthon vannak, ugyanoda szöknek vissza.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Amióta  a  szakmában  vagyok,  a  szakellátás  mindig  ilyen  volt.  Mindig  ezt  tapasztaltuk,  hogy
igazából nem tudtuk, hogy mit tegyünk. Tudtuk, hogy ki kellene emelni a gyerekeket a családból,
mert nem jó helyen vannak, de jót teszünk-e azzal, hogy kiemeljük, és lehet, hogy bekerül egy még
rosszabb helyre.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Igen, mert volt, hogy bántalmazták, dolgoztatták, prostitúcióra kényszerítették. Tehát ott  tartunk,
hogy  plakátot  hoznak,  hogy  azok,  akiket  elvileg  kimentünk  a  családból  egy  nevelőszülőhöz,
bántalmazva vannak. Azt  is  tudni  kell,  hogy régebben a nevelőszülői  hálózat  komoly pszichés
állapotot mért, most már, aki csak akar, jelentkezhet nevelőszülőnek. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Így  van,  amikor  rosszabb  helyre  kerül,  mert  a  nevelőszülő  bántalmazza  azt  a  gyereket,  akit
kiemeltünk egy bántalmazó szülőtől.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nincs ilyen sok bántalmazó nevelőszülő, kicsit próbálom megvédeni a hálózatot.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Persze, elnézést, hogy ilyen problémákról beszélek, természetesen van pozitív eset is.
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Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Sajnos nem biztos, hogy az a réteg jelentkezik nevelőszülőnek, akinek kellene. Van egyébként
pszichológiai mérés, de mivel a hálózatok valóban maguknak készítik, lehetnek benne problémás
esetek. Viszont a nevelőszülői hálózatnak sem érdeke, hogy problémás nevelőszülőt működtessen. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Látjuk, hogy tesznek érte, próbálkozik mindenki, de igazából én most nagyon el vagyok keseredve
az egész rendszer miatt.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Eszköztelenek vagyunk, ezt kell kimondanunk, hogy igazából hatásos eszköz a kezünkben nincs.
Azt veszem észre, hogy a jelzőrendszer többi tagjának sem, mindenki jelez mindenfelé, mert ez a
kötelesség, vagy nem, mert úgyse történik semmi. Igazából forgunk a saját tengelyük körül ebben
a rendszerben, mert apró eredmények vannak, aztán kezdjük elölről. Mi azt szoktuk mondani, hogy
apró  eredmény  is  eredmény,  annak  már  nagyon  tudunk  örülni,  ha  valamit  el  tudunk  érni,  de
nagyobb, hosszantartó dolgokat nem tudunk.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Hogy este meg hétvégén mit csinálnak, azt  megint nem tudjuk. Utcai szociális  munka kellene,
vagy nem is tudom. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ezt akartam egyébként kérdezni,  hogy mint  szakmának, milyen ötletetek van az elmozdulásra?
Ágival beszéltük, hogy a szemét problémára kellene most ráfókuszálnunk. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Polgármester úrnak küldtem egy levelet erről a tegnapi nap, hogy hívjon össze egy megbeszélést
az érintett szakemberekkel, mert ez így nem maradhat tovább. Egyre több a szemét, egyre többen
laknak együtt.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Senkit sem felelőssé téve ebben a levélben, hanem azt szeretnénk, hogy úgymond dugjuk össze a
fejünket, és próbáljunk közösen valamilyen megoldást találni erre és mindenki gondolkodjon róla,
hogy mit lehetne a saját területén. Értjük mindenkinek a nehézséget a háttérben, hogy mindenki
eszköztelen igazából ebben a történetben. De hátha együtt tudunk valamit kitalálni erre, hogy ha
mindenki megteszi a saját részén azt a kis dolgot, amit meg kellene, akkor hátha előrébb jutunk
egy kicsit. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen.  Éreznie  kellene  az  ottani  lakosságnak,  hogy valami  következménye  lehet. Mi  szerintem,
lehet, hogy már egy éve, amikor azt a körzetet a Roma Önkormányzat elnökével bejártuk, minden
házba egy levelet bedobtunk. Akivel tudtunk, beszéltünk a szemétszállítás megszervezéséről. A
80-90 % úgy nyilatkozott, hogy természetesen fizeti a kuka díjat. Bár jelezték, hogy nem viszik el
a  kukát,  mondtuk,  valószínűleg  azért,  mert  nincs  befizetve. Azt  is  tudom,  hogy  a  Roma
Önkormányzat vásárolt zsákokat, ez sem igazán jött be, mert azok is eltűntek. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Ez már olyan szinten van, hogy egy pár zsák ide kevés. Régebben volt szankció, ha jól tudom egy
rendeletben, hogyha nem takarítja ki a saját portáját, vagy nem tartja rendben, akkor minden fajta
önkormányzati ellátástól, például rendkívüli települési támogatástól elesik.
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Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Csak a települési támogatás az, amit ad az önkormányzat.

Csobán Mariann szociális ügyintéző
A rendkívüli lakásfenntartási, a gyógyszertámogatás, a rendkívüli gyermekvédelmi támogatás és a
temetési támogatás, amit tudunk adni.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Ezek  a  támogatások  ilyen  szinten  nem  köthetőek  meg,  ilyen  típusú  feltételek  mellett.  Az  a
próbálkozás is elbukott, amikor a családi pótlékot megvonták, hogyha a gyerek nem járt iskolába. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen, nem vonhatták meg, hanem nektek kellett beosztani. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
A gyerekre lehetett csak költeni. Az azért nem megoldás, mert a gyereknek vettünk szép ruhát,
élelmiszert, de tüzelő anyagot nem tudtunk nekik adni. Persze ők sem tudják beosztani, mert ezt is
lehet  hallani,  hogy  állandóan  körbetartozás van.  Mindenki  tartozik  mindenkinek. Amikor
megkapják  az  ellátást,  akkor  abból  kifizetik  és  kezdik  elölről. Az  utalványt  megkapja  az
önkormányzattól,  és  eladja,  utána  pedig jön,  hogy nincs  mivel  begyújtani.  Majd  megkérdezik,
hogy nem tudnánk-e adni egy kis ruhát tüzelőnek. Nem azért gyűjtögetünk ruhákat, senkinek nem
szoktunk  adni  arra. Van,  aki  rendszeresen  jár,  amikor  havonta,  amit  behoznak,  kitesszük.
Természetesen van, akinek célirányosan is kivisszük. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ha a támogatást nem lehet megvonni, mi lehet megfelelő szankció? Pénzbüntetés? 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Nem tudja kifizetni és nem lehet behajtani rajtuk.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Ha a pénzbüntetést nem tudjuk behajtani rajtuk, a büntetés nem lehetne az, hogy ő hordja ki a
szemetet az udvaráról? Valamilyen irányított módszerrel, kihelyezni egy konténert és ő legyen az,
aki elvégzi a munkát.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A  konténer  is  egy  több  százezres  tétel,  amikor  önkormányzati  területről,  az  önkormányzat
elszállítja a rengeteg illegális hulladékot.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Ezt nem tartom korrektnek, hogy más szervezetek vagy intézmények hordják el az ő szemetüket.
Ők oda  szemetelnek,  oda  viszik,  újragyűjtik,  és  akkor  nevetnek  azon,  hogy  ha  odamegy  egy
szervezet vagy egy intézmény, és elkezdi összeszedni a szemetet.  Talán az lenne a legnagyobb
büntetés, ha velük szedetnénk össze azt a szemetet, és nekik kellene elvinni onnan. Nekünk ez napi
probléma,  amikor  kimennek  a  családgondozók,  meg  az  esetmenedzserek  és  ezt  látják.  Én  is
kimentem  valamelyik  nap,  ismerek  minden  házat,  tudom,  hogy  ki  hol  lakik,  körbenéztem  és
borzasztó. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Lelakták azokat a házakat, amik anno a szocpolra épültek. Azt is tudjuk, hogy akkor a vállalkozó
csak felhúzta a falakat a tető alá. Megvannak a helyiségek, de se fürdőszoba, semmi nincsen egy
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házban sem, csak maga a helyiség van meg. Éppen ajtó ablak volt még akkor, de már most vagy
van, vagy már mással oldják meg. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Amit beszéltünk, hogy egy házban nagyon sokan laknak, ezek a házak olyan szinten lelakásra
kerülnek, hogy ezek az emberek hamarosan abból ki kell, hogy költözzenek, mert életveszélyes
lesz.

Dobi Sándorné bizottsági tag
Illetve fertőzésveszélyes is.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Igen, és előbb vagy utóbb ebből probléma lesz, hogy hová fognak menni az emberek. 
Nem régiben leégtek a házak, sorozatban nem is tudom, hogy hányadik, majd jön az, hogy ráomlik
a ház. Már olyan a födém, olyan a szerkezete az egésznek, hogy egy nagyobb eső vagy egy vihar
már el is viszi. Itt leszünk megint, hogy hová mennek ezek a családok, tehát erre majd biztosan
kell megoldást találni.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Egyre korábban kezdenek megint gyermeket szülni, az elmúlt évben volt egy 13 éves terhesünk is,
ott az anyuka együttműködő volt és nagyon nehezen, de az utolsó pillanatban sikerült elintéznünk.
Egy 4 hetes intenzív munka mellett jutottunk el idáig. Most ezzel a 16 éves tankötelezettséggel, én
csak azt mondom, hogy ez is befolyásolja, mivel úgyis csak 16 éves korig kell járni iskolába, utána
nem akar mást csinálni, és inkább szül. Nincs hova menni, ott maradnak, ahol a szülői ház van.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Így van, tehát ez újratermelődik állandóan. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mindkét telepen tapasztaljátok ezt?

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Az Újtelepen csak egy-egy utcát mondanék, a másik mindig is rosszabb helyzetű volt. Itt azért
több család  van, akik olyan körülmények között élnek, persze itt is van kivétel, vannak nagyon
rendes családok is. Van olyan, ahova bemegyünk, és olyan tisztaság van, hogy meglepődünk.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Tegnap voltam kint egy családnál, beléptem, az első udvar nagyon szépen fel volt takarítva, volt
egy kis kerítés, elmentem a hátsó részhez, átnéztem a kerítésen, és egy hatalmas szemétkupac volt
ott. Lehet, hogy elől összetakarít, de hátra hordja.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A szemét probléma megoldásával kapcsolatban, kikre gondoltatok, hogy együtt lehetne működni
velük?

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Adtunk le egy listát is a levéllel együtt, és fel van benne sorolva. 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Mindenki, aki tapasztalja az ebből fakadó problémákat,  orvos, védőnő, rendőrség, stb.  Ha nem
tudnak megoldást kitalálni, legalább elmondják, hogy nekik milyen kompetenciájuk lehet ebben.
Nem tudjuk tényleg, ez patthelyzet most, olyan kilátástalannak tűnik. 
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Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ezek súlyos társadalmi problémák.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
A tanácskozáson az egyik doktornő azt mondta a tetű problémára is, hogy le kell vágni kopaszra a
gyerek  haját. Kicsit  megbotránkoztató  volt,  persze  ez  lenne  a  megoldás  egyébként,  de  ezt  így
kimondani, de ezt nem teheti, mert személyiségi jogokat sért. A másik az, hogy volt olyan szülő,
aki  levágta a  lánya haját  ilyen picire,  és a  gyereket  csúfolták az iskolában.  Nem akart  menni,
igazolatlan hiányzás, frusztrált volt. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nincs ötletem nekem sem, azon kívül, hogy beszéljünk róla, meg fogjunk össze.

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Mindenki tapasztalja ezeket, hogy tehetetlennek érzi magát, és ez a tanácskozáson ki is derült.
  
Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Mindenki megteszi a maga részéről azt, amit kell, de igazából változás nem történik.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Tőled is megkérdezem, hogy úgy láttam, hogy a személyi feltételek adottak, minden álláshely be
van töltve?
 
Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
A gyermekjóléti szolgálatnál igen.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Annak idején, a 2016-os átalakulással egy olyan anomália állt fel, hogy a költségvetési törvényben
kevesebb pénzt kapott a család- és gyermekjóléti  szolgálat,  mint amit a szakmai rendelet előírt
létszámot.  Akkor azt  a létszámot  kaptuk meg,  amit  a költségvetési  törvényben megállapítottak
finanszírozásként, viszont a szakmai protokollnak vagy előírásnak igazából emiatt nem felelünk
meg. Ehhez igazából önkormányzati finanszírozás kellene. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ez hány főt jelent?

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Egy főt.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A központhoz vagy a szolgálathoz? 

Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Mi vagyunk öten az öt településen, és másféllel kellene több fő a szolgálatnál. Egyeken, az egész
településre van egy fő,  Tiszacsegén egy fő, hárman vagyunk Balmazújvároson, de mi kijárunk
Hortobágyra meg Újszentmargitára. Sőt, ugye mivel egy-egy kolléganő van, ha helyettesíteni kell,
akkor én járok ki oda is.

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
A szolgálatnak kellene plusz egy fő.
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Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Egyre több és nagyobbak a problémák. Szóba került, hogy legyen egy asszisztens a papírmunkára,
de nem lehet rábízni a papírmunkát másra, azzal kapcsolatban, amit én tapasztalok, és én vagyok a
felelős érte. 

Figéné Nádasdi Ágnes intézményvezető 
Van egy új rendszerünk, amit szintén leírtunk a beszámolóban. Elindították, de nem jelenik meg,
nem látjuk az információkat.  Az lett  volna az értelme,  hogy naprakészen mindig menjenek az
információk, de nem jól működik, és így nehezíti a munkánkat. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Köszönjük  a  tájékoztatást.  A  szemét  ügyben  fogunk  találkozni  és  akkor  megpróbálunk  egy
megoldást találni.
 
Erdeiné Győri Csilla szakmai vezető 
Úgy  gondoltam,  hogy  polgármester  úr  a  legkompetensebb  ebben,  hogy  összehívja  ezeket  az
embereket és szülessen valamilyen ötlet. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Akkor  kérem  a  bizottságot,  hogy  aki  a  beszámoló  elfogadását  támogatja,  az  kézfelemeléssel
jelezze.

3 jelenlévő bizottsági tag közül 3 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

27/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

A 2021. évi gyermekjóléti, gyermekvédelmi feladatok ellátásáról szóló beszámoló elfogadása
tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Egészségügyi,  Szociális,  Kulturális,  Oktatási,  Sport  és
Környezetvédelmi  Bizottsága  a  2021.  évi  gyermekjóléti,  gyermekvédelmi  feladatok  ellátásáról
szóló  beszámoló  elfogadása  tárgyában készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra
javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Határidő: 2022. március 23.

15.55-kor Figéné Nádasdi Ágnes és Erdeiné Győri Csilla távozott az ülésről.

3. napirend: Beszámoló a Lengyel Menyhért Városi Könyvtár 2021. évi működéséről, valamint
az éves munkaterv jóváhagyása

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A következő napirendünk, a Városi Könyvtár 2021. évi működéséről szóló beszámoló, illetve az
éves munkaterv  jóváhagyása. Ezt  is  élvezetes  volt  olvasni. Ahogy elolvastuk  a beszámolót,  és
ismerjük  is  a  könyvtárunkat,  azt  gondolom,  hogy  joggal  lehetünk  büszkék.  Azon  kívül,  hogy
könyvtárként  üzemel,  könyvek  és  dokumentumok  kölcsönzését  biztosítja,  azon  kívül  rengeteg
programot szerveznek. Igazából nem csak egy könyvtár, hanem közművelődési intézmény is. 
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Az elmúlt  évetek nem volt  könnyű, hiszen egy intézményvezető váltás  mindig változást  jelent
önmagában is,  még akkor is,  hogyha készültetek  rá. Ráadásul  nem egy szerencsés  kimenetelű
dolog  volt,  hogyha  gondolod,  akkor  elmondhatod,  hogyan érzitek  magatokat,  mert  kíváncsiak
vagyunk rá. Ha nem akarsz róla beszélni, ezt is megértjük. Ami látszik, hogy nagyon szeretitek
csinálni.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Természetesen,  olyanok  vagyunk,  mint  egy  család.  Például  ma  van  a  víz  világnapja,  és  a
református iskola már évek óta visszajár hozzánk, ma már négy osztály volt délelőtt és délután,
holnap  úgyszintén  jönnek.  Minden  hétre,  vagy  akár  minden  napra  van  jelentkező,  hogy
szeretnének  valamit  csinálni.  Kijárunk óvodákba is,  kivittük  a  foglalkozásokat  a  gyerekeknek.
Próbálunk nagyon nyitottak lenni, mi jól érezzük magunkat, mert tesszük a dolgunkat, de ez az
elmúlt  nyolc  hónap  azért  megviselte  mindenkinek  az  idegrendszerét.  Nem is  lett  volna  ezzel
semmi gond, ha nem ilyen gyorsan történik minden. Ha Sanyi vár még  egy kicsit,  majd kicsit
később adja be azt a pályázatot, akkor lehet, hogy nem történnek meg ezek a dolgok.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Most volt kiírva.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Igen.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Vagy ha Margó megpályázta volna és még maradt volna.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Nem akart pályázni, direkt nem írt meg egy ekkora pályázatot, mert ő tudta, hogy el fog majd
menni. Ő szándékozott a 40 évvel elmenni nyugdíjba, ezért azt mondta, hogy 5 évre betervezni,
egy pályázatot megírni, nem szabad. 

Dobi Sándorné bizottsági tag
Viszont szerette volna, hogy kapjon egy lehetőséget, míg el nem megy.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Igen, nagyon jól esett volna neki, hogyha még erre a pár hónapra maradhatott volna.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Viszont ki kellett írni a pályázatot, ez nem választási lehetőség.
 
Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Azért adta be a pályázatot, hogy ne egy külsős jöjjön. Tisztában volt ő azzal, hogy nem biztos,
hogy az övé megfelelő, de viszont azt se szerette volna, ha egy külsős jön ide. Megpróbálta és úgy
volt vele, hogy ha elfogadja az önkormányzat, akkor elvállalja.  

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ez egy helytelen jogszabály értelmezés volt, amibe belecsúsztunk.
 
Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Igen, még az ő idejében nem úgy működött a nyelvvizsga, mint most.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Konkrétan meg sem találtuk a rá vonatkozó jogszabályt.
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Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nem állított valótlant, csak megváltozott a rá vonatkozó jogszabály.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Nagyon  sajnálom,  mint  emberileg,  mint  szakmailag.  Ő nagyon  ügyes,  okos  szakember,  a
munkájában kiváló. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen, akár a testületi  ülésen,  akár a bizottsági  meghallgatáson is, az ő erős motivációja  meg a
könyv szeretete tükröződött.  Nem ezen a pályán indult el, mert agrár és informatikai végzettsége
van. 

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Az egyik diplomája állattenyésztő mérnök, a másik diplomája pedig szakközgazdász.
 
Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Sajnos így alakult, de tesszük a dolgunkat.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ennek  örülök, mert nem  szeretnénk  elveszíteni  a  könyvtárunkat.  Említetted,  hogy  sok
rendezvényetek volt.  Van itt  egy táblázat,  ebben én 59 rendezvényt  számoltam meg az elmúlt
évről, tehát valóban minden hétre jut egy. Ezek előadások, foglalkoztatások, online vetélkedők,
kiállítások, attól függően, hogy éppen mire volt lehetőség. 

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Volt irodalmi vetélkedőnk, kvízműsorok. A könyv kiszállítás, az a pandémia kezdete óta működik.
Külön email cím van, amire vártuk a megrendeléseket.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nagyon hamar léptetek.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Ezt fenn is tartjuk, éppen ma beszéltem a művelődési házzal, hogy mi jelenjen meg az újságban,
ezt  be is  akarjuk  tetetni,  hogyha igény van rá,  akkor  mi  ezt  tovább folytatjuk,  főleg  a  hétfői
napokon. Most is van egy pár olvasó, aki ezt igényli, mert nem tud eljönni a könyvtárba.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Az is nagyon tetszett, ahogy leírtátok a kapcsolati sérülést, illetve, hogy lassú ébredés volt. 

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Igen,  olyan  rendezvények  voltak  2020-ban  is,  volt  a  CLLD pályázat,  nagyon  sok embert  ide
tudtunk hívni, és annyira kevesen jöttek el. Itt volt  Kelényi Angelika és Borsa Brown író, Szécsi
Zoltán  háromszoros  olimpiai  bajnok,  és  annyira  kevesen  jöttek  el,  ez  mind  a  vírusnak
köszönhető. Nagyon nehéz  az  embereket  bevonzani,  behívni.  Az  iskolások  a  másik  nagy
szívfájdalmam,  nekik 4 óráig az iskolába kell lenni, utána nincs kivel eljönnie, tanulni kell még,
külön foglalkozások, tehát nagyon nehéz őket is megmozgatni. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ezért van az, hogy ilyen iskolai foglalkozás jelleggel építitek be a délutáni foglalkozásokat. 
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Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Még a pandémia időszaka előtt, egy nagyon jól kialakult formát figyeltünk meg, hogy nagyon sok
fiatal család jött. Akkor indult el a zenebölcsőde, az már egy nagyon jól bejáratott út volt, és ahogy
jött a vírus, úgy ők is elmaradtak. Most van egy hölgy, aki bérli szerdánként az olvasó termünket, ő
is  zenebölcsődés előadással. Azt hiszem, ő Hajdúszoboszlóról jön ide, Angliában  dolgozott kint,
bébiszitter volt, és ezt vállalkozóként csinálja. Nagy sikere van, ez lenne a cél, hogy már egész pici
kortól kezdve ismerkedjenek a könyvekkel. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Lehet, hogy a szülők is kölcsönöznek egy-két könyvet.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Gyönyörű a könyvtárunk, főleg a gyermekkönyvtár a játéksarokkal, mindig invitáljuk őket, hogy
nézzenek szét. Kifejezetten már kis kerítés van csinálva a gyerekeknek, hogy le ne essenek az
emeletről. Mindennel próbálkozunk, csak minél többen jöjjenek. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A 2022-es tervvel kapcsolatosan, hogy mindig van valami új, amit kitaláltok.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Nagyon nehéz, próbálunk nem belefáradni, de kellene fiatalság. Most már mindenki 50 éves, jó
ideje csináljuk ezt és nagyon nehéz új dolgokat kitalálni. Fiatalok kellenének, akik más szemmel
látják a dolgokat vagy új ötleteket hoznának be.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Láttam, hogy a Retro kiállításra készültök.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Azért próbálunk ilyet, hogy minél több embert érdekeljen.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Hogyan képzeljük el ezt a kiállítást?

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Mindenkinek van otthon régi eszköze, bútora és ezeket gyűjtjük össze. Próbáljuk úgy kialakítani
majd  sarkokat,  hogy legyen egy,  ahol  a  technikai  eszközök lesznek,  akár  egy régi  szobabelső
kialakítása.  Mindenkinek  van  otthon,  még  gyermekkorából  megmaradt  játék.  Ezeket  gyűjtjük
össze, hozzuk be, de ha úgy látjuk, hogy nem gyűlik össze elég eszköz, akkor majd a lakosságot is
fel fogjuk kérni. A Vidám Városi Vetélkedőt már nem tudtuk két éve megtartani, nagyon esedékes
lenne már, meg a csapatok is nagyon szorgalmazzák, hogy mikor kerül erre sor. Erre is nagyon
készülünk.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A Balmazújvárosi Neves Emberek is nagyon tetszett.

Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Ez pozsonyi Józsefnek a sorozata lesz. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Szerintem a Digitális Könyvtár is szenzációs. Szerintem mindenki nézi, ez is nagyon érdekes és jó
hogy folytatjátok. 
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Sutyák Lászlóné intézményvezető-helyettes 
Igen, ezek folyamatosak. A gyerekeknek a Lego építő verseny, ami minden évben nagy siker, és az
ott elkészült építményekből a kiállítás. Vannak, akik saját maguk jönnek be, és mint tavaly is volt a
Nagy  Évának  a  Manókert  Kiállítása,  rengeteg  ügyes  kezű  ember  van  Balmazújvároson, akik
megkeresnek minket, vagy mi megkeressük őket, és a tárgyaikból kiállítást szervezünk. A mi kis
egyszerű módunkon próbálunk mindig valami újdonságot elővarázsolni.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Azt  gondolom,  hogy le  a  kalappal  az  elmúlt  év teljesítménye  előtt  is,  és  a  következő évre  is
megvannak a tervek. Kérem, aki a beszámoló, illetve a 2022. évi terv elfogadását javasolja, az
kézfelemeléssel jelezze.

3 jelenlévő bizottsági tag közül 3 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

28/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

A Lengyel Menyhért Városi Könyvtár 2021. évi beszámolójának, valamint 2022. évi
munkatervének jóváhagyása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Egészségügyi,  Szociális,  Kulturális,  Oktatási,  Sport  és
Környezetvédelmi  Bizottsága a Lengyel  Menyhért  Városi  Könyvtár  2021. évi  beszámolójának,
valamint  2022.  évi  munkatervének  jóváhagyása  tárgyában készült  előterjesztés  határozati
javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Határidő: 2022. március 23.

4. napirend: Beszámoló a Balmazújvárosi Nefelejcs Idősek Otthona 2021. évi működéséről

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Köszönjük szépen.  A következő napirendi  pontunk a Nefelejcs  Idősek Otthona beszámolója  a
2021. évi   működéséről. Nem olyan régen voltál  a testület  előtt,  amikor a dokumentumoknak a
jóváhagyásával kapcsolatban kellett dönteni. Akkor is beszéltél egy kicsit az intézményről, tőled is
azt kérdezném meg, hogy a személyi és tárgyi feltételek hogy alakulnak, illetve, hogy a fenntartó
felé milyen elvárásod vagy gondolatod van?
 
Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
Köszönöm  szépen.  Akkor  elsőként  kezdeném a  tárgyi  feltételekkel,  amit  ugyan  leírtam  a
beszámolóban, de egy beszámoló kíván, egyfajta diplomatikus megfogalmazást. Sikerült vásárolni
3 darab fürdető széket, ami nagy boldogság nekem. Amikor a kinevezést megkaptam, napi szinten
jöttek hozzám a nővérek panaszkodni, hogy nem működik a fürdető szék, egyszerűen nem gurult a
kereke. Beolajoztuk, de a napi fürdetés során kimosódott és kezdtük elölről a problémát. Sikerült
egy olyan céggel fölvenni a kapcsolatot,  akik külföldről behozott  gyógyászati  segédeszközöket
forgalmaznak. Ezek apró hibákkal vagy esztétikai hibákkal érkeznek be az országba, és a több
százezer forintos gyógyászati segédeszközöket elfogadható áron lehet megvásárolni. Azóta semmi
panaszuk  nincsen  a  fürdető  székekkel  kapcsolatosan,  jól  működnek. Többször  sor  került
lomtalanításra, mivel nagyon sok felgyűlt, használaton kívüli ágy, fotel, elromlott kerekes szék,
asztal van az intézményben. Kétszer is volt lomtalanítás, de a pad még mindig tele van. Van egy
demens udvarnak nevezett kis belső udvar, ott fóliával lefedett eszközök találhatóak. Még mindig
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van,  még mindig  kell  onnan selejteznünk,  de már jobb a helyzetünk.  Ennek a problémának a
megoldásával  kapcsolatban  kerül  sor  egy kerti  tároló  vásárlására.  Kis  intézmény  vagyunk,  kis
tárolási lehetőségekkel, ez a legnagyobb probléma. 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Már mindent átalakítottunk szobának. 

Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
Igen,  és  ez  a  legnagyobb  probléma,  hogy  kevés  tárolási  lehetőség  van. Az  eszközök  viszont
szükségesek,  bővülnek,  ugyanakkor  nagyon  sok  kerül  selejtezésre.  Gond az  elszállítás  is,
nézegettük  a  Hajdúsági  Hulladékgazdálkodási  Kft-nek a  honlapján,  hogy  mire  lehet  kérni
lomtalanítást.  Olyan paraméterek  vannak  meghatározva  köbméterre,  mennyiségre,  hogy  nem
megoldható.  Az egyik iroda mellett  van egy kis keskeny tároló,  a fél oldalán volt bepolcozva,
annak a másik felét  bepolcoztattam, ebben a Városgazdálkodási  Kft. segített. Itt  helyeztük el  a
tiszta ruhákat, az ágyneműket, ugyanis az a mosókonyhában volt. Az egyik oldalon voltak a tiszta
ruhák, másik oldalon pedig a tisztítószerek.  Mivel sikerült a tiszta ruhákat elhelyezni, így a polc
helyére  egy zárható  szekrény  került,  úgyhogy a  tisztítószereket  is  zárható  szekrényben  tudjuk
tartani.  A polc  pedig  bekerült  a  konyhai  raktárba,  mert  ott  is  problémák  voltak. Vettünk  egy
tálalószekrényt  a  fenti  ebédlőbe,  és az időseknek a kávéfőzés  ezen történik,  és  a poharakat  is
tudjuk tárolni. Ezek is apró dolgok, de nekem nagy előrelépést jelentenek.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Szerintem, ez mind a dolgozók, mind az ellátottak számára javítja a komfortérzetet.

Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
Egy hűtőszekrényt kellett vásárolnunk a konyhába, mert az előző leamortizálódott,  már annyira
rossz  volt,  hogy  muszáj  volt  kicserélni. Két  darab mosógép  vásárlására  is  sor  került.  Joggal
mondhatja bárki, hogy egy háztartási  mosógépet venni nem jó ötlet, hiszen a nagy igénybevétel
miatt évente vagy kétévente le kell cserélni. A mai közegészségügyi szabályok szerint legalább
három helyiségből kellene állnia a mosószobának. Egy a szennyes ruha tárolására és válogatására
alkalmas helyiség, a második, ahol a mosási tevékenység zajlik, illetve a harmadik, ahol a tiszta
ruha  vasalása,  hajtogatása,  tárolása  történik.  Nálunk  viszont  egyetlen  egy  helyiség  áll
rendelkezésre a mosásra, ez fér el. Nem merek venni fél ipari, vagy ipari mosógépet, mert kérdés,
hogy a villanyhálózat  elbírná-e. Amikor ez a bővítés megtörtént, az eredeti terv szerint a tetőtéri
emelet is be lett volna építve. Ennek a hiányát nagyon érezzük, és ez kihat úgy a dolgozók, mint az
idősek közérzetére, hangulatára is. Szűkösek a helyiségek, maga az udvar is kicsi, ráadásul még
zárnunk is kell az ajtót a  demensek miatt, és ez így okoz egyfajta bezártság érzést. Az ebédlőn
kívül nincs egyéb helyiségünk, jó lenne egy könyvtárszoba, egy tv szoba, egy foglalkoztató szoba.
Akkor az idősek is tudnának külön-külön lenni, kis csoportokra osztódva, érdeklődési kör szerint
egy-egy helyiségbe elvonulni, lenne mozgásterük. Olyan dolgokon vitatkoznak össze, hogy egy
demens leül az ebédlőben, nézni akarja tévét, és aki ott ebédel, mert az étkezéshez mindenkinek
van  kijelölt  helye,  akkor  már  rászól,  hogy  az  ő  helyén  ül.  Ilyen  apró  dolgokból  adódnak
súrlódások.  Visszatérve  a  tárgyi  feltételekhez,  a  kerti  tárolóhoz  történt  betonozás,  ebben  is  a
Városgazdálkodási Kft. segített nekünk. Párakaput vettünk az udvarra, mert annyira zárt az udvar,
hogy nincs  levegőmozgás,  és sokat  segített,  hogy az udvaron is  kellemesebb legyen a levegő.
Nehéz az időseket rávenni arra, hogy kimenjek az udvarra. Én az udvar átalakítását szeretném
folytatni.  A  demens környezet kialakításához és  az udvari  eszközök kialakításához szokták azt
ajánlani, hogy úgy kell kialakítani a közlekedési útvonalat,  hogy az visszatérő legyen. Ez lehet
négyzet, kör vagy ovális alakú, tehát ahonnan elindul, oda érjen vissza. Én úgy képzelném el, hogy
kialakulna egy járda, hogy legalább egy kört tudnának sétálni és a járda mentén pihenő padokat
helyeznénk  el.  Illetve,  olyan kis  szobor,  kerti  dísz,  csengő  vagy  növényzet  elhelyezése,  ami
különböző érzékszervekre hatna. Például, aki kevésbé hall, ha fúj a szél, a csengő megszólal és azt
az  ingert  mozgatja  meg.  Nyilván aki  esetleg  kevésbé  lát,  akkor  ugye  olyan  növények
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elhelyezésével,  ami a  szaglásra  hat,  megtapinthatja  őket.  Nem akarnak  sétálni  és  mozogni  az
időseink,  és erre  viszont  nagy szükségük lenne. Szakmai szempontból  az volt  a  tapasztalatom,
amikor  az  intézménybe  kerültem,  hogy  demens ellátottak,  fennjárók,  fekvőbetegek  vegyesen
voltak elhelyezve. A szociális törvény előírja, hogy az eltérő gondozási szükséglettel rendelkező
személyeket külön gondozási egységben kell  elhelyezni.  Szakmailag,  ennek a megvalósítása az
intézményben,  nagy  dilemma  a  számomra.  A  bővítés  egy  kistérségi  felzárkóztató  program
keretében valósult  meg.  Ebben a pályázatban részt  vettem,  és a  szakhatósági  egyeztetésekben,
amikor az idősek otthona bővítéséről szó volt, az én ötletem  volt, hogy bővítsük így a szakmai
potenciált az intézményben, lássunk el demens személyeket is, valamivel meg is kellett indokolni
ezt a férőhelybővítést.  A megvalósításnál viszont kiderült, hogy az épület adottságai  nem igazán
kedvezőek. Más, nagyobb intézményekben nyilván a  demensek elhelyezésére külön osztály van,
olyan  folyosóról  nyílnak  a  lakószobák,  amely  lezárható,  és  külön  tárgyi  feltételek  kerülnek
kialakításra egy ilyen osztályon. Próbáltuk úgy elhelyezni az ellátottjainkat, hogy az első épületbe
kerüljenek. Oda kerültek a fekvőbetegek meg a demensek, mert a nővérálló is ott van, így nagyobb
a rálátás. Így  is  okoz  ez  gondot,  hogy  nincsenek  teljesen  elkülönítve.  Nyilván  ennek  vannak
előnyei  is,  mert  vannak  olyan  időseink,  akik segítőkészséggel  fordulnak  a  demensek
irányába. Figyelnek rájuk,  szólnak, hogyha probléma van, segítenek nekünk, de ebből adódóan
konfliktushelyzet is kialakul. Az új beköltözéseknél ezt a típust próbáljuk tovább vinni, de az nem
volt  fenntartható.  A  költözés  előtti  karácsony  napján minden  szobába  beköszöntem  kellemes
ünnepeket kívánva,  és sírva fogadtak az  idősek, mert a  demens személy éppen olyan állapotba
került, hogy nekiment a többieknek. Mondták, hogy nem ilyen karácsonyt képzeltek maguknak,
hanem nyugodtan  szeretnék tölteni  az  ünnepeket.  Akkor került  pont  az i  betűre,  hogy muszáj
ezeket  a  költözések lebonyolítani. Ki  lett  alakítva  egy szobanővér  rendszer,  tulajdonképpen  ez
arról szól, hogy körforgás van, minden nővérhez beosztottuk, hogy melyik szoba tartozik hozzá. 
Erre is szükség volt,  ugyanis a nővér feladata a szekrények rendbe tartása,  az éjjeliszekrény, a
poharak tisztaságára való odafigyelés. Hetek, hónapok teltek el anélkül, hogy normálisan rendbe
legyenek rakva a szekrények, és akkor a főnővérrel megbeszéltem, hogy én ehhez ragaszkodom.
Így minden nővérre jut egy vagy maximum két szoba, attól függően, hogy hány férőhelyesek ezek
a szobák, és akkor tudja, hogy amikor műszakban van, azt a félórát, órát rá tudja szánni. Tudja,
hogy neki  arra  kell  figyelnie. Készítettem egy takarítási  és  fertőtlenítési  utasítást  is,  ez  egy új
dolog, nem kötelező. Elég részletesen le lett írva, a pandémiás helyzet egyébként is megkívánta,
hogy sokkal jobban odafigyeljünk erre a dologra, és itt is próbáltam az egyszemélyes felelősség
rendszert kialakítani. Négyfős személyzet látja el a takarítási, mosási feladatokat, de a heti, havi és
negyedéves  munkákra  be  van  osztva,  hogy  ki  melyik  szobáért,  melyik  közösségi  helyiségért
felelős. Sajnos ez így működik, amikor már több személy csinálja ugyanazt a feladatot, akkor nem
működik  úgy  a  felelősségvállalás,  mint  amikor  tudjuk,  hogy az  az  ő  feladata. A  pszichiáter
személyében történt változás, korábban Gyarmati doktor úr volt az orvosa az intézménynek, most
már Dr. Dallos Erzsébet, aki az orvosi rendelőben is dolgozik, ő vállalta ezt a feladatot. Nagyon jó
az  együttműködés, meg  vagyunk  elégedve  és  nagyon  segítőkész.  Amikor  Dallos  doktornő
elvállalta ezt a feladatot, akkor derült ki, hogy kellene az intézménynek pszichiátriai szakellátás
biztosítására  is  működési  engedélyének.  Helyben gyakorolja  a  tevékenységet,  ez  nekünk nagy
segítség,  hogy  nem az  ellátottakat  kell  elvinni,  hanem helyben történik  a  vizsgálat,  de  ehhez
szükséges, hogy legyen működési engedélyünk. Ezt sikerült megvalósítani, de ehhez módosítani
kellett az ápolási szakmai forgalmunkat módosítani. Ez is egy nagy munka volt, ez így nem került
a fenntartó elé, mert nem volt szükséges. Ehhez a felelősség biztosításunkat is módosítani kellett,
de most már ez is rendben van. Lakógyűlés több esetben is megtartásra került, ahogy a látogatással
kapcsolatosan változtak a szabályok, illetve az oltás is ebben az évben kezdődött meg. Házirenddel
kapcsolatosan  is  volt  lakógyűlés,  itt  felelevenítettük,  beszélgettünk  róla,  hogy mik  a  házirend
szabályai. Hatósági ellenőrzésre egy esetben került sor, a NÉBIH volt kint, ellenőrizte a konyhát,
megfelelőnek  találták  a  működést,  néhány apró hibát  írtak  le,  de  igyekszünk azt  is  orvosolni.
Nyilván ami olyan  jellegű volt, azt azonnal meg is tettük. Én végeztem még belsőellenőrzést a
dolgozók  személyi  anyaga  kapcsán,  és  olyan  problémát  tapasztaltam,  hogy  a  dolgozóknak  a
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következő  fizetési  fokozatba  történő  lépése  nem volt  megfelelő.  Aki  ismeri  a  közalkalmazotti
szabályozást, tudja, hogy háromévenkénti lépés van. Akinek év közben lenne a forduló időpont,
úgy fogalmaz a törvény, hogy január elsejével lép a dolgozó. Valahogy úgy számolták, hogy első
alkalommal  négy évet  számoltak,  és  így mindenkinek  egy évvel  el  volt  csúszva,  úgyhogy ezt
korrigáltuk.  Szerencsés  volt  szinte  mindenki  esetében  ennek  a  korrigálása,  mert  nem okozott
sérelmet  senki számára. Viszont  a takarítóknál volt  egy érdekes  bérmegállapítás,  ugyanis az ő
esetükben nem szükséges szakképesítés. Nekik minimálbérrel megállapítva a bérük, és a szociális
ágazati pótlék pedig a C vagy a D fizetési osztályból. Ez nincs összhangban az alapfizetéssel, ezt
viszont  korrigálni  kellett.  Egy  dolgozónál  jelentett  ez  fizetés  csökkenést,  ő  ideiglenesen  azt  a
különbözetet  megkapta,  a  munkáltató  döntésén  alapuló  illetménykiegészítéssel.  Sérelmezték  a
dolgozók, mert zokon esett nekik, ők abban a tudatban voltak, hogy nekik ilyen formában jár a bér.
Az én feladatom meg az, hogy ez törvényesen legyen megállapítva, mert engem is ellenőrizhetnek,
és ez hosszú távon nem kivitelezhető. Van a 4 éves továbbképzési időszak, a szabadon választható
meg  a munkakörhöz  kötött  továbbképzést  elvégezték,  és  a  kötelező  továbbképzés  maradt
függőben. Volt is ilyen továbbképzés meghirdetve,  de a pandémia miatt  megállt ez a dolog és
akkor  az  év  második  felében  sikerült  a  továbbképzésen  részt  venniük. Próbáljuk  figyelemmel
kísérni, hogy olyan továbbképzéseken vegyenek inkább részt a dolgozók és a térítésmentes,  és
ezzel is próbálunk a költségvetésen segíteni. Elkészült az új SZMSZ, szakmai program, házirend
és az érdekképviseleti fórum szabályzata. Függőben volt a fenntartó részéről az érdekképviseleti
fórum tagság, mert  Dobó Istvánné nyugdíjba ment,  és kezdeményeztem az önkormányzat  felé,
hogy delegáljanak egy új személyt, és Dr. Lajter Ágnes kapta meg ezt a nemes feladatot. Személyi
feltételekben voltak változások,  négy munkatársunk  döntött  úgy, hogy elhagyja az intézményt.
Szerintem ez is sugalmazza a társadalmi problémákat. Az egyik dolgozónk azért ment el, mert
Hajdúböszörményből járt át és neki az utazási feltételek már egyre nehezebbek voltak, és talált a
lakóhelyéhez  közelebbi  munkahelyet.  Egy  kollégánk  lakóhelyváltás  miatt  ment  el,  egy
dolgozónknak, sajnálatos módon fel kellett mondanunk.  Egy borzasztóan kényszerű döntése egy
munkáltatónak,  amikor  a  kormány  hoz  egy  döntést,  hogy  kötelezővé  teszi  az  egészségügyi
dolgozók számára a védőoltás felvételét, és ha egy dolgozó ezzel nem kíván élni, fel kell mondani
neki.  Az  intézménynek  van  egészségügyi  szakellátásra  működési  engedélye,  és  ennél  a
szabályozásnál  ugyanazok vonatkoztak  a  mi  egészségügyi  végzettségű dolgozóinkra is,  mint  a
kórházban dolgozókra. Az egészségügy  és a szociális  területen dolgozó egészségügyi dolgozók
vonatkozásában kialakult egy törésvonal, az elvárás, a felelősség ugyanaz, de a juttatás az teljesen
más. Amikor az 500.000 forintos jutalomról volt szó, akkor nem voltak egészségügyi dolgozók,
amikor már a kötelező oltásról volt szó, akkor igen.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Pedig egy bentlakásos intézményben nagyon szépen helytálltak a gondozók. 

Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
Igen, és a lezárás mentálisan, mind a lakók, mind a dolgozók számára is egy nagyon nehéz időszak
volt. Hiszen 2020 augusztusától voltunk lezárva 2021 májusáig, és ez egy nagyon hosszú időszak
volt.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Szerintem mindent elmondtál, viszont azt nem említetted, hogy 100 %-os a szakképzettségi arány,
ami azért  egy nagyon fontos dolog. Az egészségügyi végzettségű dolgozók sincsenek kevesen,
mert  lehetnének csak szociális  gondozó ápolók is,  ők is  szakképzettnek  minősülnek.  Azonban
nagyon sokan olyan állapotban kerülnek be, hogy nem csak a gondozást, hanem bizonyos alap
egészségügyi  ellátást,  ápolást  igényelnek,  ezért  nagyon fontos,  hogy egészségügyi  végzettségű
személyzetünk is van, ami szerintem nagyon üdvözlendő.

Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
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A  programokról  nem  is  beszéltem,  mert  ez  nálunk  nem  olyan nagymértékű,  mint  amivel  a
könyvtár büszkélkedhet. De nagyon  vártuk a felszabadítást  és nyáron sikerült  két külső fellépő
vendéget meghívni, többször főztünk, kerti partit tartottunk és a terápiás munkatárs munkakörbe
egy új kolléganő került. Nagyon kreatív és nagyon jó dolgokat csinál az idősekkel, minden nap tart
nekik  foglalkozásokat.  Nincs  ki  posztolva  minden  a  Facebook  oldalunkra  vagy,  nem minden
programunk jelenik meg a tévében, de nagyon jó kis foglalkozásokat tart, és neki a személyisége is
vidám Úgy fel tudja vidítani az időseket, és ezt meg is jegyzik az idősek. Azt tapasztalom, hogy ez
jobb  hatással  is  van  a  lakókra. Beszéljünk  arról  is,  hogy  tavaly  októberben  volt  20  éves  az
intézmény,  nagyon  izgultam,  hogy  fog-e  majd  egy  következő  lezárás  érinteni  bennünket,  de
sikerült  ezt  az  ünnepséget  megtartanunk.  Egy egész  hónapos  programsorozattal  készültünk  az
időseinknek.  Volt  együttműködés  a  könyvtárral,  a Sissi  előadás,  a  Nemzeti  Parktól  meghívtuk
Szabó Attila vadőrt, és képekkel kivetítve egy nagyon érdekes és szép előadást tartott.  Nádasdi
László  nótaénekes  is  fellépett  nálunk,  vetélkedőt  tartottunk az időseknek,  teadélutánt,  irodalmi
délutánt. Változatos programok voltak, heti 2-3 program volt az időseknek, a végére el is fáradtak.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A térítési díjat nem lehet elvenni, a többség a teljes összeget fizeti. Azt hiszem, hatan vannak azok,
akiknek a 80 %-ot kell fizetnie. Tetszett az elégedettség mérés is, érdekes, hogy a hozzátartozók
elégedettebbek, mint az ellátottak, de azért ők is 4 és 5 pont között osztályoztak.

Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
Sokszor  a  hozzátartozókkal  nehezebb.  Nyilván, amik  elhangzottak,  meg  amit  leírtak, ez  egy
útmutató ahhoz, hogy hogyan építsünk tovább. Lehet, hogy én vagyok mindig elégedetlen, de az is
biztos, hogy ez év elején készült, és egy olyan helyzetben készített elégedettség felmérés, amikor
ugye be voltunk zárva. Ilyenkor azért a mindennapi dolgokat is más szemmel nézni az ember. Az
étel értékelése is nagyon változó, mindenki másképp érzi. Van, akinek sok, van, akinek kevés, van,
akinek íztelen. Van egy nénink, aki amikor polgármester úr kint volt, akkor hangot adott ennek a
véleményének, hogy szerinte nagyon íztelen az étel. Hozzá kell tenni, hogy a néni meg epés diétát
fogyaszt, tehát nyilván a hagyma nem lehet olyan mennyiségben. Nyilván ők már koruknál fogva
nehezebben  tudják  megérteni,  hogy  itt  vannak  szabályok,  amiket  be  kell  tartani  egy  étrend
összeállításánál, ez az ízesítésre is kihat. Azt is észreveszik, hogy a pohár mennyire van teletöltve.
Ha már egy fél centivel kevesebb van véletlenül, akkor már szól a nővérnek. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Kérdése van-e valakinek? Részletes volt a beszámoló és a szóbeli kiegészítés is. Szerintem azokat
emelted  ki,  amiket  én  is  azt  gondolom,  hogy  szóba  kellett  hozni.  Örülök,  hogy  a  tárgyi
feltételekben ilyen kis lépések is történtek, ezek nagyon fontosak. A személyi anyagok is most már
rendben vannak, illetve megbékéltek vele. Az intézményt pedig reméljük majd tudjuk bővíteni.

Tarné Lajter Angéla intézményvezető 
Készült egy nagyon szép tervrajz,  300 adagos konyhával, a földszinti részen 50 férőhellyel,  az
emeleti részen huszonnyolc férőhellyel, 1 és 2 ágyas szobák, önálló fürdőszobával. Az állam kiírta,
be is adtuk a pályázatot és visszavonták. Az nagyon jó lenne, ha megvalósulhatna, ha lehetne egy
olyan forrást idehozni Balmazújvárosra, hogy még ez a terv megvalósulna. A meglévő épületből
meg el tudnék képzelni egy ápolási osztályt, mert megyei szinten arra is nagy igény lenne. Nagyon
sok telefon érkezik,  hogy 24 órás felügyelet  kellene,  de sokkal  több kérelem érkezik be,  mint
amennyi igény ki tudunk elégíteni. Tele vannak az intézmények, van olyan lakónk, aki már több
mint 12 éve itt lakik, és még lehet, hogy 10 év múlva is az intézetünkben fog élni.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Köszönjük szépen. Aki a beszámoló elfogadja, kérem, kézfelemeléssel jelezze. 
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3 jelenlévő bizottsági tag közül 3 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

29/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

A Balmazújvárosi Nefelejcs Idősek Otthona 2021. évi működéséről szóló beszámoló
tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Egészségügyi,  Szociális,  Kulturális,  Oktatási,  Sport  és
Környezetvédelmi Bizottsága a Balmazújvárosi Nefelejcs Idősek Otthona 2021. évi működéséről
szóló  beszámoló tárgyában készült  előterjesztés  határozati  javaslatát  elfogadásra  javasolja  a
Képviselő-testületnek.

Felelős: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Határidő: 2022. március 23.

5. napirend:  Előterjesztés az óvodai beiratkozás és nyári zárás időpontjának meghatározása,
valamint az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény „A szervezeti integritást sértő események
kezelésének eljárásrendje” című szabályzatának elfogadása tárgyában

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A  következő  pontunk:  „Előterjesztés  az  óvodai  beiratkozás  és  nyári  zárás  időpontjának
meghatározása,  valamint  az Egyesített  Óvoda és  Bölcsőde Intézmény  „A szervezeti  integritást
sértő események kezelésének eljárásrendje” című szabályzatának elfogadása tárgyában.” 

Tarné Szabados Erzsébet Éva intézményvezető 
A törvény előírja az óvodák számára, hogy a nyári zárás időpontját február 15-ig tegye nyilvánossá
a szülők számára, illetve kerüljön elfogadásra a Képviselő-testület által. Ez megvalósult a szülők
irányába, most pedig kérjük ennek az elfogadását, támogatását a Képviselő-testülettől.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Minden  évben  ez  így  szokott  történni.  A  szervezeti  integritást  sértő  események  kezelésének
eljárásrendje című szabályzata pedig az Állami Számvevőszék ellenőrzéséhez kell. 

Tarné Szabados Erzsébet Éva intézményvezető 
Van a belső kontrollrendszer dokumentumban egy ilyen szabályzat, csak nem külön szabályzat. A
nyári zárási  időponttal kapcsolatban, 4 hétre  zárnak be az óvodák egy nyáron, és ezt forgásban
tesszük. 3 óvoda zár a nyár első 4 hetében, 3 pedig a második 4 hetében, a bölcsőde 3 hetet tart
zárva. Az óvodák zárva tartása esetében, a szülők lehetőséget kapnak arra, hogy másik óvodába
vihessék gyermeküket. Le van írva, hogy melyik óvodában vehetik igénybe az ügyeletet. Ezzel a
szülők élnek is, akinek nincs lehetősége megoldani, mert a szabadságát nem tudja úgy rendezni.
Minden gyermek lehetőséget kap, akár dolgozik a szülő, akár nem. Nem kizáró ok, ha a szülő
otthon van, nyilván az ő belátásukra bízzuk. A szülőket egyébként felkérjük, hogy március 31-ig
tegyék meg ezt a jelzést, mivel az óvodában felmérésre kerül, hogyan tudjuk osztani a csoportokat,
illetve a pedagógusok szabadságolását. Nagyon gyakori az, hogy ez az előre jelzett igény csökken.
Előfordul, hogy valaki mégis hozza, annak ellenére, hogy nem kérte, de rugalmasak vagyunk. Sok
munkahelyen már februárban kérik az éves szabadságnak a beosztását, mi ezt májusra készítjük el.
A bölcsődében 5 hétre zárhatnánk be, ebből mi 3 hetet veszünk igénybe, de a bölcsődénél nincs
lehetőség arra, hogy máshova vigye a gyermeket, mivel nincs másik bölcsőde. Ezen gondolkodom
még, hogy milyen módot lehetne találni erre.  Nyilván bölcsődébe azért  van a gyermek, mert a
szülő dolgozik. Az óvodába már más, mert ott óvodakötelezettség van, de bölcsőde kötelezettség
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nincsen. Ha a  szülő dolgozik, arra a 3 hétre meg kell oldania a gyermeke ellátását, felügyeletét.
Meg fogom még vizsgálni, hogy van-e esetleg valami megoldás rá.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Lenne rá igény?

Tarné Szabados Erzsébet Éva intézményvezető 
Nem volt még jelzés a családok felől, de ha lenne, most nem tudnám megoldani. Óvodába nem
küldhetek bölcsődés gyermeket. A nyári karbantartásra az intézménynek szüksége van, de mikor
máskor, ha a gyerekek ott vannak. Úgyhogy ez még nekem probléma, de mivel a szülők részéről
nem érkezett ilyen jelzés, még nem szükséges ennek a megoldása. Van még a beiratkozás, amiről a
törvény  azt rendeli  el,  hogy a beiratkozás napját megelőzően, 30 nappal előtte ennek meg kell
jelennie hirdetményben, plakátokon a városban. A szülőket értesíteni kell, hogy a beiratkozásnak a
napjai mikor történnek meg. Április 25-28. jelöltem meg, ez az időszak lesz, hogyha ezt elfogadja
a testület. Ez egy bevett gyakorlat, hogy ilyenkor van a beiratkozás. Készítettem egy plakátot, csak
nem küldtem még át. Nem tudom, hogy ez hogyan szokott megvalósulni, hogy a város honlapjára
kikerüljön.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Küldd el nekem és akkor rendezem, hogy kikerüljön a város Facebook oldalára és honlapjára.

Tarné Szabados Erzsébet Éva intézményvezető 
Az óvoda  Facebook  oldalára  nyilván  kitesszük.  Feltüntettem  rajta,  hogy  milyen  módon  lehet
beiratkozni. Az elmúlt 2 évben nem volt mód a személyes jelenlétű beiratkozásra, de ez most fel
lesz oldva. Azonban meghagyom a lehetőséget az e-mailes és a telefonos beiratkozásra. Ha egy
szülő  úgy  dönt,  hogy  mégsem  jön  be  és  nem  várakozik  több  ember  társaságában,  akkor  ők
megtehetik telefonon, illetve e-mailben, hogy beiratkoznak. Erre külön e-mail címet hoztunk létre, 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben, aki elfogadja a beiratkozás és a zárva tartás időpontjait, illetve a szabályzatot, kérem,
kézfelemeléssel jelezze. 

3 jelenlévő bizottsági tag közül 3 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

30/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

Az óvodai beiratkozás és a nyári zárás időpontjának meghatározása tárgyában

Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Egészségügyi,  Szociális,  Kulturális,  Oktatási,  Sport  és
Környezetvédelmi Bizottsága az óvodai beiratkozás és a nyári zárás időpontjának meghatározása
tárgyában készült előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Határidő: 2022. március 23.

31/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

Az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény „A szervezeti integritást sértő események
kezelésének eljárásrendje” című szabályzatának elfogadása tárgyában
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Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Egészségügyi,  Szociális,  Kulturális,  Oktatási,  Sport  és
Környezetvédelmi Bizottsága az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézmény „A szervezeti integritást
sértő  események  kezelésének  eljárásrendje”  című  szabályzatának  elfogadása  tárgyában készült
előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Határidő: 2022. március 23.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Köszönöm szépen. Tartsunk egy szünetet a következő napirendi pont előtt.

Szünet kezdete: 17.00

17.00-kor   Sutyák Lászlóné,  Tarné Lajter  Angéla és  Tarné  Szabados Erzsébet  Éva távozott  az
ülésről.

Szünet vége: 17.05

6.  napirend:  Előterjesztés  egyesületek,  szervezetek  2022.  évi  támogatásának  odaítélése
tárgyában

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A következő pontunk az egyesületek, szervezetek támogatásának odaítélése. Itt vannak a pályázati
lapok?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Igen, itt van az összes pályázati anyag.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Próbáltam minél  hamarabb  kiküldeni  azokat  az  anyagokat,  amikből  tudunk  tájékozódni,  hogy
milyen kérelmek érkeztek be, illetve, hogy el tudjunk kezdeni rajta gondolkodni. Akár 6 millió
forint, akár 8 millió forint, ez mindenféleképpen egy nehéz döntés, amit meg kell hoznunk. Milyen
irányvonal mellett menjünk? Mit gondoltok erről?

Dobi Sándorné bizottsági tag
Igazából csak annyit, hogy kevés a pénz. Ilyen összegeknél, amiket benyújtottak, ezt hogyan lehet
igazságosan elosztani, hogy mindenki kapjon, azt nem tudom.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Jó lett volna az a tájékoztató vagy beszámoló anyag, amit vártunk, hogy elindulásnál segítségünkre
legyen. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Tizenkét szervezetnek lett kiküldve a levél, kilencen küldték be. Nem tudom, hogy melyik az a
három egyesület, aki nem küldte el. Csak annyi szerepel a februári előterjesztésben, hogy hárman
nem küldtek  beszámolót.  Valahogy kezdjük el,  van-e  valakinek olyan ötlete,  hogy mi  mentén
haladjunk? Mindenkinek adjunk kisebb összeget, vagy legyen olyan, hogy valamelyik nem kap,
illetve hogy valamelyik szervezet kiemelten kap? Illetve döntsük el, hogy mihez mérjük: a kért
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összeghez,  vagy  a  kért  összegen  belül  nézzük  meg  azt,  hogy  mire  kérik,  mit  akarnak  belőle
megvalósítani.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Előszedtem a régebbi  anyagokat  is,  és  esetleg  az is  prioritást  élvezhetne,  hogy Balmazújváros
vonatkozásában ki az, aki rendezvények kapcsán többen tesz.

Dobi Sándorné bizottsági tag
Igen, ezt beszéltük is.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Évek óta ez egy kiindulási alap. Nevesítem is, a Bekton évek óta jelentős szerepet játszanak a
város életében.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
A tavalyi  támogatással  mindenki  elszámolt,  és  arra  fordították,  amire  kérték.  Ezt  ellenőrizte  a
pénzügy, úgyhogy ez a része rendben van.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Először is, meggondolandó, hogy adunk-e mindenkinek?

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Van egy, amelyik nekem ismeretlen volt. A Jobb és Szebb Mindennapokért Alapítványt nézzük
már meg.  

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ez a Nagyháti Otthon alapítványa.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A Balmazújvárosi Hubertus Sportvadász Egyesület szerintem egy új egyesület.

Dobi Sándorné bizottsági tag
Ki az elnöke?

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Virágoskút tanya van feltüntetve címként, szerintem Pénzesné Tóth Márta.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Igen, Pénzesné Tóth Márta az elnök. A pályázatukban ez szerepel: „A szervezet tagjai számára
vadászati  megbeszéléseket,  gyűléseket  szoktunk  évente  öt  alkalommal  rendezni.  Ezen
rendezvények étel és alkoholmentes italok beszerzésére, valamint a vadásztársaság tulajdonában
lévő vadlesek karbantartására, felújítására, illetve vadászaink számára a munkaeszköz, egységes
vadászruha beszerzésére kérünk támogatást.” 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Szerintem  ők  még  nem voltak  soha,  nem is  hallottam  még  róluk.  Nem tudom,  hogy  milyen
tevékenységet végeznek a város számára.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ez nem szerepel a célok között egyébként.
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Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
A saját rendezvényeiket szeretnék belőle finanszírozni.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mi lenne, hogyha ezt egyelőre kihúznánk?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Rendben. Van még a Papp László Debrecen Sportegyesület is.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen, az tavaly is vita volt. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ott például alig van balmazújvárosi, legalábbis a beszámolójukból nem derült ki.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Azt  írták,  hogy  már  most  van  annyi  újvárosi,  hogy  Balmazújvároson  is  vannak  edzések.
Működtetésre, illetve edzőtáborra kérnek támogatást. Saját erőként 600.000 forintot raknak bele és
1.950.000 forintot kérnek. Az edzőtáborra írtak konkrét összeget?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Működési  költség  500.000  forint,  felszerelés  500.000  forint,  edzőtábor  500.000  forint,  utazás
200.000 forint, reklám 100.000 forint, szövetségek tagsági díja 150.000 forint e szerint a lebontás
szerint.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Az edzőtábor 500.000 forint. Ha kis összeget adunk, azzal el tudják érni a céljukat? Ezt is kell
mérlegelni, viszont akkor van olyan, akit el kell utasítanunk. Vagy mindenkinek adunk valamennyi
kis  összeget,  és  tegyenek  mellé  saját  erőt,  és  valósítsanak  meg  belőle  azt,  amit.  Marika  már
említette a Bektont. Én is sokat gondolkodtam ezen, hogy mit tudunk figyelembe venni. Egyrészt,
hogy  mit  tesznek  hozzá  Balmazújváros  kultúrájához  vagy  sportjához,  milyen  rendezvényeket
hoznak  létre? Vagy  csak  saját  maguknak  működnek,  az  is  fontos  egyébként,  egy  egyesületi
működés,  hiszen  az  is  színesíti  a  balmazújvárosi  lehetőségeket.  Milyen  egyéb  forrásból  van
bevételük? Ez is egy nagyon fontos szempont. Van-e olyan ingatlan vagyonuk, amit hasznosítani
tudnak, akár rendezvények bérbeadására,  vagy valaki csak úgy tud működni, hogy bérbe vesz.
Nekem ezek a fordultak meg a fejemben. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Igen,  ez  lényeges  dolog,  hogy  rendelkezik-e  olyan  infrastruktúrával,  amiből  ő  bevételt  tud
szerezni.  Mint a Rákóczi Népkör is írta egyébként,  hogy kevesebb pályázati  lehetőség volt,  és
terembérletből sokkal több folyt be nekik. 

Dobi Sándorné bizottsági tag
Igen, mert van rá lehetőségük. Például a Baki Egyesület is ki tudja adni, élnek is a lehetőséggel.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Esetleg van TAO támogatása.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen,  a  sport  szervezetek  kaphatnak  TAO  támogatást.  Illetve  a  Kalmár  DSE-nek  és  a
Balmazújvárosi Football Clubnak jelentős infrastrukturális beruházása volt. A Kalmár DSE-nek ott
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van a sportcsarnok, amit bérbe tud adni, viszont ott van a BLKSE, nekik utaztatni kell. Illetve a
Balmazújvárosi Kézilabda Klub, ami szintén nem rendelkezik infrastruktúrával.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ezeket a prioritásokat kell szerintem figyelembe venni.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Julika, te hogy látod?

Dobi Sándorné bizottsági tag
Vagy  adjunk  mindenkinek  egy  kis  összeget,  vagy  pedig  húzzunk  ki  párat,  és  adjuk  nagyobb
összeget.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Például a Hagyományőrző Tűzoltó Egyesület, aki légzésvédelmi eszközre kért. Ez egy eszköz, ami
725.000 forintba kerül, vagy több eszköz, tehát ha adunk nekik 50.000 forintot az segítség vagy
sem. Mennyit adtunk nekik tavaly Marika?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
A Hagyományőrző Tűzoltó Egyesület  tavaly is  szó szerint  ugyanezt  adták be.  Tavaly 761.000
forinttal, idén 725.000 forinttal. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mennyit kaptak?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
500.000 forintot.

Dobi Sándorné bizottsági tag
És tavaly is erre kérték?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Igen, itt van a tavalyi pályázati adatlapjuk. 

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Meg is vásárolta az eszközt?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Elszámolt vele, tehát valamilyen fejlesztés történt a légzésvédelmi eszközök terén.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Évről évre mindig erre akar pénzt kérni?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ha arra kért, beszámolt róla, akkor nem kérheti most.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Az adatlapban ugyanaz van.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mi lenne, hogyha úgy indulnánk ki, hogy nézzük meg a kisebb egyesületeket. Ilyen például: a Baki
Egyesület,  a  Tűzoltó  Egyesület,  a  Kyokushin  Karate  Klub,  a  Galamb  és  Kisállattenyésztők
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Egyesület,  a  Máltai  Szeretetszolgálat  Egyesülete,  a  Hunor  Íjász  Egyesület.  A  Délibáb
Sportegyesület mennyit kapott tavaly?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
500.000 forintot kért, és meg is kapta. 

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Most pedig 1.742.000 forintot kér.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Nagyon megugrott az összeg, egyébként működési költségek finanszírozására kéri.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen, itt különböző regisztrációs díjak vannak, a lovaknak, a lovasoknak, az edzőnek, a vezetőnek.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Én ide sorolnám őket is.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben. Papp László Debreceni Sportegyesület?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Nekem ez kérdőjeles, hogy ha adunk is, kevesebbet, vagy ne adjunk.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Kisebb  egyesület  még  a  Sellő  Horgászegyesület.  Az  Esélyegyenlőség  a  Gyermekeknek  a
Gyermekekért  Alapítvány,  ez  egy  óvodai  alapítvány,  a  Bólyai  utcai  óvodáé.  Viszont  minden
óvodának van alapítványa, és csak ők kérnek. Ők szokták a Mese Napot szervezni?

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Igen.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Most egy 4 napos húsvéti programot szeretnének a gyerekeknek.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Akkor ezt is a kisebbekhez vesszük. Együtt a Feltörekvésért Egyesület és a Sármos Lovas Sport
Egyesület  szintén  kis  szervezetek.  Vöröskereszt  azt  írta,  hogy  bútorra  és  eszközökre  kér
támogatást. Ez egy nagy szervezet, tehát ne bútorra kérjen már. Mennyit kapott tavaly?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
500.000 forintot kapott a Vöröskereszt tavaly. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Szerintem most lehetne ettől kevesebbet adni.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Lovas és Huszár Hagyományőrző Egyesület a következő.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ők  kantárzat  és  nyereg  beszerzésre  kérnek  támogatást.  Ők  szoktak  egyébként  a  városi
rendezvényeken  jelen  lenni.  Akkor  a  Balmazújvárosi  Hubertus  Sportvadász  Egyesületet  azt
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gondolom, hogy húzzuk ki, és lehet az a kommunikáció, hogy mutassák be magukat. Legyenek
benne a város életében először. 

Dobi Sándorné bizottsági tag 
De azt úgy húzd ki akkor, hogy ne csak ők egyedül legyenek kihúzva. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
A Papp László Debreceni Sportegyesületet is kihagytuk egyelőre.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesület, ők tavaly nem pályáztak, tavalyelőtt voltak benne. Ők
azok, akik minden évben csinálnak amatőr úszóversenyt. 

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Nem is kérnek egyébként olyan nagy összeget, 180.000 forint szerepel az adatlapon.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben.  A  Jobb  és  Szebb  Mindennapokért  Alapítvány  pedig  a  Nagyhát-fesztet  szokta
megszervezni.  Van még a  Balmaz  Karate  Egyesület,  akik  tavaly  nem nyújtották  be,  elnézték,
vezetőváltás  volt  és  elkéstek.  Azt  gondolom,  hogy  kicsik,  de  mindenféleképpen  kapjanak. A
kisebb egyesületeket kilistáztuk. Amiről nem beszéltünk, szerintem a sportegyesületek lesznek a
legnehezebbek,  illetve van-e arra a bizottságnak akarata,  hogy a Bekton Ifjúsági Fúvószenekar
kiemelten legyen támogatva. Nekik volt közművelődési támogatásuk, ami tavaly márciusban járt
le. Így kaptak tavaly 2 millió forintot. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Igen, 2.200.000 forintot javasoltunk, és polgármester úr módosította 2 millió forintra.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen, de úgy kapták meg, hogy még az első 3 hónapban ment nekik a közművelődési támogatásból
3 havi részlet.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Úgy jött ki a 3 millió forint.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Lehet, hogy azért kérnek most annyit.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nekem az első gondolatom az volt, hogy most is megadnám nekik a 2 millió forintot.
 
Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Én is támogatom ezt.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Írjuk be, aztán majd látjuk, hogy ki jövünk-e a maradék 4 millió forintból, vagy sem.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Én  őket  érzem  igazán  annak,  akiket  kiemelten  támogatnunk  kell.  Mit  kezdjünk  a  kis
egyesületekkel?  Legyen egy 50-100.000 forint közötti összeg, amit oda adunk?
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Dobi Sándorné bizottsági tag 
Az  a  baj,  hogy  a  körök,  és  a  Németfalusi  Egyesület  például  nem  tudott  annyi  rendezvényt
megtartani, nem volt annyi bevétele. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Még most a köröket nem nézzük.
 
Dobi Sándorné bizottsági tag 
Jó, csak arra is számolni kell, hogy maradjon nekik is.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Egyelőre  maradjon  az  50-100.000 forint,  és  majd  látjuk,  hogy ami  marad,  azt  hogyan  tudjuk
osztani.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Hány kis egyesület van?

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
16.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Ha fejenként 100.000 forintot kapnak, az 1.600.000 forint. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Kik Kapjanak 50.000 forintot? 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
A Galamb és Kisállattenyésztők Egyesülete, a Hunor Íjász Egyesület.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesület?
 
Dobi Sándorné bizottsági tag 
Nekik is lehet 50.000 forint.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A Baki  Egyesület  és  a  Tűzoltó  Egyesület  kaphat  100.000 forintot.  A Kyokushin Karate  Klub
mennyit kapott tavaly? 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
450.000 forintot.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Szerintem maximum 100.000 forintot adjunk.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben,  a  Galamb  és  Kisállattenyésztők  Egyesületének  és  a  Máltai  Szeretetszolgálat
Egyesületének akkor 50.000 forintot adunk. A Balmazújvárosi Délibáb Hagyományőrző és Lovas
Sportegyesületnek 100.000 forintot adunk, tavaly kaptak 500.000 forintot. Akkor a Papp László
Debreceni Sportegyesülethez kérdőjelet tettünk. Tavaly 3 millió forintot kértek és 225.000 forintot
kaptak.
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Dobi Sándorné bizottsági tag 
Hagyjuk ott a kérdőjelet, írjunk be 100.000 forintot és majd visszatérünk rá.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A Hunor Íjász Egyesületnek 50.000 forintot írunk, a Sellő Horgászegyesületnek pedig 100.000
forintot. Esélyegyenlőség a Gyermeknek a Gyermekért Alapítványnak mennyit írjunk be?

Dobi Sándorné bizottsági tag 
50.000 forintot.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Tavaly 200.000 forintot kértek és 150.000 forintot kaptak.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző 
Együtt a Feltörekvésért Egyesület a következő.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nézzük már meg, hogy mivel foglalkoznak pontosan.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Sportmérkőzéseket, családi napot, főzőklubot tartanak. Az egyesület működéséhez 50.000 forintot,
rendezvényekre 270.000 forintot, adományozásra 50.000 forintot, és roma gyerekek kirándulására
pedig 160.000 forintot kérnek.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Hagyjuk a 100.000 forintot, tegyünk mellé egy csillagot, aztán majd visszatérünk. A Sármos Lovas
Sport Egyesületnek is odaadnám a 100.000 forintot. A pandémia miatt nem csinálták meg tavaly a
rendezvényeket és ott nagy számban szoktak jelen lenni az emberek.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
De most nem is terveztek rendezvényre.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Állatorvosra, könyvelőre, takarmány, istálló javítására és almozásra terveztek.
 
Dobi Sándorné bizottsági tag 
Valószínűleg azért nem terveztek rendezvényt, mert daganatos betegséggel küzd a vezető.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Tavaly  150.000 forintot  kaptak,  azt  megelőzően pedig 500.000 forintot.  Most  írjunk be nekik
100.000 forintot. A vöröskeresztnél nekem egy kicsit sok volt, hogy irodabútorokat szeretnének,
azért ez egy nagy szervezet. Én azt gondolom, hogy ne az irodáját rendezze be belőle. A Máltai
Szeretetszolgálatnak  50.000  forintot  adtunk,  150.000  forintot  kértek.  Tavaly  500.000  forintot
kaptak,  most  írjunk  be  100.000  forintot.  Akkor  a  Hajdú-Bihar  megyei  Lovas  és  Huszár
Hagyományőrző Egyesület?

Dobi Sándorné bizottsági tag 
A 100.000 forintot beírnám nekik, mert ők tényleg ott vannak minden ilyen rendezvényen. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A következő a Hubertus Sportvadász Egyesület.
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Dobi Sándorné bizottsági tag 
50.000 forintot írjunk be nekik, aztán csillagozzuk meg, mint a másikat.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
3.250.000 forintnál  jár  egyébként  a  bizottság,  ebben a  Bekton  Ifjúsági  Fúvószenekar  2  millió
forintja is benne van.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
A Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesületnek 50.000 forintot írtunk be.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Viszont ők minden évben megtartják az úszóversenyt. A Hubertus Sportvadász Egyesületről van
valami, hogy mikor alakultak? Eddig egyik évben sem adtak be. 

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Van itt egy kivonat, 2006-os az ügyszáma, úgyhogy nem mai alapítású egyesület.
 
Dobi Sándorné bizottsági tag 
Akkor csak eddig nem adtak be pályázatot. Adjunk a Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesületnek
100.000  forintot,  mert  azért  ők  minden  évben  szerveznek  valamit.  A  Jobb  és  Szebb
Mindennapokért Alapítványnak mennyit írjunk?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
50.000 forintot.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Állami fenntartója van.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
A Balmaz Karate Klub az utolsó.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Adjunk ugyanannyit, mint a másik karate klubnak.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Ez eddig 3.500.000 forint, tehát van még 2.500.000 forint.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Hét egyesület maradt, ha jól számoltam.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Igen, a két népkör, a Németfalusiak Egyesülete, a három kézilabda klub és a BFC.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
A megmaradt összeget, ha hétfelé osztom, az 357.142 forint.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Jó,  de  azt  mondtuk,  hogy  nem  ugyanazokkal  a  feltételekkel  indulnak.  Például  van  a
Balmazújvárosi  Leány  Kézilabda  Sportegyesület,  aki  utaztatja  a  játékosait  és  semmiféle
infrastruktúrájuk nincsen.
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Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
A BFC-nek pedig van infrastruktúrája és TAO támogatása is.
 
Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Illetve a Kalmár DSE-nek is meg van ez a háttér, míg a Balmazújvárosi Kézilabda Klubnak sincs
önálló háttere, bérlik a pályát. A BLKSE pedig átjár másik városba edzeni, tehát nem ugyanazok a
kiindulási pontok.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Jelentős állami támogatást is kaptak.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Mennyit számoltál átlagban?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
357.142 forint.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ez  az  összeg  meg  sem látszik  egyik  egyesületnél  sem.  Legalábbis  a  nagyoknak  nem látszik
meg, amit a kicsiktől elveszünk. 

Dobi Sándorné bizottsági tag 
A  Rákóczi  Népkör  kért  1.148.550  forintot,  a  48-as  Olvasó  Népkör  kért  700.000  forintot,  a
Németfalusiak Egyesülete pedig 1.150.000 forintot. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Tavaly úgy osztottuk, hogy egy szintbe hoztuk a három egyesületet. 

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Igen,  én  most  is  úgy  csinálnám,  hogy  egyformán  kapjanak.  Rendezvényeket  csinálnak,  van
infrastruktúrájuk is, tudnak bevételt előteremteni. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Igen, a 100.000 forintnál kapjanak egy kicsivel többet, de ne egy kiemelt összeget, mert ebből az
összegből már azt nem tudjuk megtenni.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
200.000 forint lehet ez az összeg.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Én a Balmazújvárosi Leány Kézilabda Sportegyesületnek adnék egy kicsit magasabb összeget.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Sok gyerek van, jó eredményeket hoznak, TAO támogatást kapnak, de infrastruktúrájuk nincs.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Ha két körnek és a Németfalusiak Egyesületének 250.000 forintot adunk, az összesen 750.000
forint. Kivonnád légy szíves a 2.500.000 forintból, hogy akkor mennyi marad? 

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
1.750.000 forint marad. 

32



Dobi Sándorné bizottsági tag 
Írjuk már be akkor ennek a három egyesületnek a 250.000 forintot.

17.45-kor  Gacsályi  Ibolya bizottsági  tag megérkezett  az ülésre, így négy főre nőtt  a  bizottság
létszáma.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Szia, Ibolya!

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Mennyi maradt így?
 
Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
1.750.000 forint maradt, és 4 sportegyesületünk van még, ha egyenlően szétosztom, akkor 437.500
forint jut nekik.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ibolya, nagyon elkezdtünk gondolkodni ezen a 6 millió forinton. Láttad, hogy 26 egyesület adta be
a pályázatot. Össze sem adtuk egyébként, hogy mennyi az a pályázati összeg, amire beadták. Úgy
indultunk el, hogy vannak úgynevezett kis szervezetek. Az volt a kérdés, hogy úgy rangsoroljunk,
hogy kevesebb egyesületnek adunk, de annyit, hogy abból tudjon boldogulni biztosan, vagy adunk
mindenkinek mérsékelten. Most ezen az úton indultunk el, hogy adjunk mindenkinek mérsékelten.
Neked mi a meglátásod?

Gacsályi Ibolya bizottsági tag
Szerintem ez így jó.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ott  tartottunk,  hogy a  Baki  Egyesületnek  adnánk  100.000 forintot,  a  Tűzoltó  Egyesületnek  is
ugyanannyit. Azt láttuk, hogy ugyanolyan légzésvédelmi eszközre kértek támogatást, mint tavaly.
Akkor  500.000  forintot  kapott,  hogy  a  mostani  összeggel  tud  boldogulni  vagy  sem,  azt  nem
tudjuk. A Kyokushin Karate Klubnak 100.000 forintot, a galambászoknak 50.000 forintot, a Máltai
Szeretetszolgálatnak  50.000  forintot,  a  Délibáb  Hagyományőrző  Egyesületnek  pedig  100.000
forintot írtunk be. A Papp László Sportegyesületnek 50-100.000 forintot, de ez még kérdéses. A
Rákóczi  Népkörnek  250.000  forintot,  a  Hunor  Íjász  Egyesületnek  50.000  forintot,  a  Sellő
Horgászegyesületnek  pedig  100.000  forintot  adtunk.  A  sportegyesületeket  egyelőre  még
kihagytuk.  Az Esélyegyenlőség Alapítvány 50.000 forintot,  az  Együtt  a  Feltörekvését  100.000
forintot kap. A Bekton Ifjúsági Fúvószenekarnak kiemelten adtunk 2 millió forintot. 

Gacsályi Ibolya bizottsági tag
Igen, a szülők is hozzátesznek elég sok pénzt, hogy tudjanak utazni.
 
Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Sármos Lovas Sport Egyesületnek 100.000 forintot, a Vöröskeresztnek egyelőre 100.000 forintot,
Hajdú-Bihar megyei Lovas és Huszár Egyesületnek 100.000 forintot írtunk be. A 48-as Olvasó
Népkörnek,  illetve  a  Németfalusiak  Egyesületének  250-250.000  forintot  állapítottunk  meg.  A
Balmazújvárosi Hubertus Sportvadász Egyesületről nem tudunk semmit, nem adtak még be eddig
pályázatot. 2006-ban  be  lettek  bejegyezve  és  igazából  saját  maguknak  kérnek,  a  saját
rendezvényeikre  ellátmányt.  Beírtunk  nekik  50.000  forintot.  A Kamilla  Terápiás  és  Diáksport
Egyesületnek 100.000 forintot, a Szebb és Jobb Mindennapokért Alapítványnak 50.000 forintot és
a Balmaz Karate Klubnak pedig 100.000 forintot adtunk. Most itt tartunk, hogy 1.750.000 forint,
ez a sportegyesületeknek elég kevés. Eddig egyenlően próbáltuk elosztani, viszont azt beszéltük,

33



hogy  nem  egyenlők  az  esélyeik.  Bár  TAO-ra  szerintem  mindegyik  jogosult,  viszont  a
Balmazújvárosi Football Club és a Kalmár DSE jelentős infrastruktúrára tett szert az elmúlt évben,
aminek a bérbeadásából tud bevételt termelni. Míg a BKK és a BLKSE ilyen feltételekkel nem
rendelkeznek. Itt tartottunk, mikor jöttél. Julika, mielőtt elmész, mondd már el légy szíves, hogy
mire gondolsz.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Nem  tudom.  Ez  a  437.500  forint  nagyon  kevés,  én  a  Balmazújvárosi  Leány  Kézilabda
Sportegyesületet  támogatnám a legjobban, mert  nekik nincs semmilyen helyiségük, ők mindnet
bérelnek. 

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ugyanilyen elbírálás alá kerüljön a Balmazújvárosi Kézilabda Klub is?

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Szerintem igen, mert nekik sincs semmilyen hátterük.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mi lenne, ha ugyanúgy, mint a népköröknél, hogy van infrastruktúrájuk, a BFC-nek és a Kalmár
DSE-nek 250-250.000 forintot adnánk?

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Akkor marad 1.250.000 forint, azt kell kettéosztani. Viszont mekkora a differenciál a BKK és a
BLKSE között.
 
Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
A Balmazújvárosi  Kézilabda  Klubnak  kevesebbet  kellene  adni,  mert  a  Balmazújvárosi  Leány
Kézilabda Sportegyesületnél eleve a kért összeg is lényegesen magasabb.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Egyenlően szétosztva 625.000 forint jut a két egyesületnek.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Ha 1 millió forintot adnánk a Balmazújvárosi Leány Kézilabda Sportegyesületnek?
 
Dobi Sándorné bizottsági tag 
Viszont akkor csak 250.000 forint marad.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
A népköröknél mehetnénk lejjebb 50.000 forinttal.

Dobi Sándorné bizottsági tag 
Bocsánat, nekem el kell mennem. Sziasztok.

17.55-kor Dobi Sándorné bizottsági tag távozott az ülésről,  így három főre csökkent a bizottság
létszáma.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Nekem rossz érzésem van egyébként, nem szeretnék senkit kihagyni, de ez meg olyan látszólagos,  
hogy így meg senki nem megy semmire vele. A Bekton Ifjúsági Fúvószenekar kiemelt támogatása
maradjon-e meg? 
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Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Igen, maradjon meg.

Gacsályi Ibolya bizottsági tag
Egyetértek.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben, akkor ebben mind a négyen egyetértettünk. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Én még kiemelt összeget adnék a Balmazújvárosi Leány Kézilabda Sportegyesületnek.  

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mit  kellene  tennünk  ehhez?  Vegyük  le  a  Rákóczi  Népkör,  a  48-as  Olvasó  Népkör  és  a
Németfalusiak Egyesületének összegéből 50-50.000 forintot?

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Igen.

Gacsályi Ibolya bizottsági tag
Szerintem is, mert végül is ők tudnak termelni bevételt, mert ki tudják adni bérbe a termeiket. Így
150.000 forint van pluszban.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Azt  elfogadtuk,  hogy  akinek  van  infrastruktúrája,  ugyanannyit  kapjon,  mint  a  népkörök?
Pontosabban a Balmazújvárosi Football Club és a Kalmár DSE.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
1.900.000 forint maradt, így, hogy a népköröket lecsökkentettük 200.000 forintra.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ha a BFC és a Kalmár DSE is 200.000 forintot kap?
 
Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Úgy marad 1.500.000 forint. 

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Azt pont el tudnánk osztani. 1.000.000 forintot kapna a BLKSE, 500.000 forintot pedig a BKK, a
kért összeghez viszonyítva.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Kereken 6 millió forint lett szétosztva, így rendben van.

Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
Nézzük végig a listát még egyszer.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Rendben.  Baki  Egyesület  100.000 forint,  Tűzoltó  Egyesület  100.000 forint,  Kyokushin Karate
Klub  100.000  forint,  Galamb  és  Kisállattenyésztők  Egyesülete  50.000  forint,  Máltai
Szeretetszolgálat 50.000 forint, Délibáb Sportegyesület 100.000 forint.
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Baji-Gál Ferencné bizottsági tag
A Papp László Sportegyesületnek én 50.000 forintot adnék.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Valamelyik egyesülethez majd pluszban odatesszük. Rákóczi Népkör 200.000 forint, Hunor Íjász
Egyesület 50.000 forint.

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
BLKSE 1.000.000 forint,  Sellő  Horgászegyesület  100.000 forint,  BFC 200.000 forint,  Kalmár
DSE 200.000  forint,  Esélyegyenlőség  a  Gyermeknek  a  Gyermekért  Alapítvány  50.000  forint.
Együtt  a  Feltörekvésért  Egyesület  100.000  forint,  BKK  500.000  forint,  Bekton  Ifjúsági
Fúvószenekar  2.000.000  forint,  Sármos  Lovas  Sport  Egyesület  100.000  forint,  Vöröskereszt
100.000  forint,  Hajdú-Bihar  megyei  Lovas  és  Huszár  Hagyományőrző  Sport  és  Kulturális
Egyesület 100.000 forint. 48-as Olvasó Népkör 200.000 forint, Németfalusiak Egyesülete 200.000
forint,  Hubertus Sportvadász Egyesület  50.000 forint. Kamilla  Terápiás és Diáksport Egyesület
100.000 forint, Jobb és Szebb Mindennapokért Alapítvány 50.000 forint, Balmaz Karate Egyesület
100.000 forint. A módosítással van 50.000 forint kimaradva.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Ha két karate klubnak szétosztjuk, és így lenne nekik 125.000 forint fejenként. Mert még ők azok,
akik sportegyesületek, illetve a lovas egyesületek. 

Gacsályi Ibolya bizottsági tag
Ha a két hagyományőrző lovas sportegyesületnek tennénk oda?

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző
Akkor a Délibáb Hagyományőrző és Lovas Sportegyesületnek és a Hajdú-Bihar megyei Lovas és
Huszár Hagyományőrző Sport és Kulturális Egyesületnek 125-125.000 forint.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
Mit gondoltok, vállalható ez a beosztás? Végül is a bizottságnak ez volt a többségi döntése, hogy
mindenki mérsékelten kapjon. Aki ezzel a szétosztással egyetért, kérem, kézfelemeléssel jelezze.

3 jelenlévő bizottsági tag közül 3 bizottsági tag vett részt a szavazásban, 3 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

32/2022. (III. 22) sz. ESZKOSKB határozat:

egyesületek, szervezetek támogatására vonatkozó pályázat elbírálása tárgyában

1.  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Egészségügyi,  Szociális,
Kulturális,  Oktatási,  Sport  és  Környezetvédelmi  Bizottsága  az  alábbi  szervezeteknek  nyújt
támogatást a keretösszegből:

Szervezet neve: Támogatás összege:
- Balmazújvárosi Kistérség Alternatív Kulturális Ifjúsági 
  Egyesület (BAKI Egyesület) 100.000 Ft
- Balmazújvárosi Hagyományőrző Tűzoltó Egyesület 100.000 Ft
- Balmazújvárosi Kyokushin Karate Klub 100.000 Ft
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- Galamb és Kisállattenyésztők Egyesülete Balmazújváros 50.000 Ft
- Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület 50.000 Ft
- Balmazújvárosi Délibáb Hagyományőrző és
  Lovas Sportegyesület 125.000 Ft
- Papp László Debreceni Sportegyesület 50.000 Ft
- Rákóczi Olvasó Népkör 200.000 Ft
- „Hunor” Íjász Egyesület 50.000 Ft
- Balmazújvárosi Leány Kézilabda Sportegyesület 1.000.000 Ft
- SELLŐ Horgászegyesület 100.000 Ft
- Balmazújvárosi Football Club 200.000 Ft
- Kalmár DSE 200.000 Ft
- Esélyegyenlőség a Gyermeknek a Gyermekért Alapítvány 50.000 Ft
- Együtt a Feltörekvésért Egyesület 100.000 Ft
- Balmazújvárosi Kézilabda Klub 500.000 Ft
- Bekton Ifjúsági Fúvószenekar 2.000.000 Ft
- „Sármos” Lovas Sport Egyesület 100.000 Ft
- Magyar Vöröskereszt Hajdú-Bihar Megyei Szervezete 100.000 Ft
- Hajdú-Bihar megyei Lovas és Huszár Hagyományőrző
  Sport és Kulturális Egyesület 125.000 Ft
- Balmazújvárosi 48-as Olvasó Népkör Közhasznú Egyesülete 200.000 Ft
- Balmazújvárosi Németfalusiak Egyesülete 200.000 Ft
- Balmazújváros Hubertus Sportvadász Egyesület 50.000 Ft
- Kamilla Terápiás és Diáksport Egyesület 100.000 Ft
- Jobb és Szebb Mindennapokért Alapítvány 50.000 Ft
- Balmaz Karate Egyesület 100.000 Ft

2. Balmazújváros Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi, Szociális, 
Kulturális, Oktatási, Sport és Környezetvédelmi Bizottsága felhatalmazza Balmazújváros 
polgármesterét a támogatási szerződések aláírására.

Felelős: Hegedüs Péter polgármester
Határidő: 2022. április 15.

Dr. Lajter Ágnes bizottsági elnök
A bizottság ülésének nyilvános része véget ért, zárt ülésen folytatjuk a munkát.

K.m.f.

Dr. Lajter Ágnes
bizottsági elnök

Gacsályi Ibolya
bizottsági tag

Sós Boglárka Zsuzsanna
jegyzőkönyvvezető
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